
  

                            
 
                           REPUBLIKA HRVATSKA 

 

     KOPRIVNIČKO – KRIŽEVAČKA  ŽUPANIJA 
                      Županijska skupština   
 
Koprivnica, 27. veljače 2014.  
       

 

Z A P I S N I K   
  

sa 7. sjednice Županijske skupštine Koprivničko-križevačke županije, koja je održana 24. 
veljače 2014. u Koprivnici, Zrinski trg 1/I u prostorijama Gradske vijećnice, s početkom u 
16,00 sati.  
  
  Sjednica je sazvana dopisom KLASA: 021-01/14-01/4, URBROJ: 2137/1-01/05-14-4 
od 17. veljače 2014. godine.  
 
Sjednici prisustvuju: 
 

a) članovi/članice Županijske skupštine: 
 -   Tomislav Babić, Marinko Bagarić, Mijo Bardek, Milan Bingula, Antun Bratanović, 

Franjo Car, Ivana Čurdija, Zlatko Delimar, Biserka Đura, Damir Felak, Vjekoslav Flamaceta, 
Goran Gregurek, Tomislav Ivanek, Irena Jagarinec Ištvanović, Andrija Jendrek, Slavko 
Konfic, Goran Kovačić, Miroslav Kovačić, Božidar Krapinec, Ivan Knok, Željko Lacković, 
Darko Ledinski, Zlatko Makar, Marijana Markešić, Nenad Martinaga, Vjekoslav Mužinić, 
Marijan Novak, Eugen Pali, Stjepan Peršin, Željko Pintar, Verica Rupčić,  Tihomir Sokolić, 
Nada Stručić, Natalija Sučić, Zvonimir Širjan, Zdravko Tuba, Zdravko Valjak, Vlatko Vargić. 
 

Sjednici ne prisustvuju član/članica: 
1. Zdravko Gašparić, opravdano, 
2. Gordana Meñimorec, opravdano,  
3. Mladen Švaco. 
 

b) ostali prisutni: 
1. Darko Koren, župan,  
2. Ivan Pal, zamjenik župana, 
3. Darko Sobota, zamjenik župana,  
4. Marina Horvat Pavlic, pročelnica Upravnog odjela za poslove Županijske skupštine,  

župana i opće poslove,  
5. Robertina Zdjelar,  pročelnica Upravnog odjela za financije, proračun i javnu nabavu, 
6. Branka Cuki,  pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, kulturu, znanost, sport i 

nacionalne manjine,  
7. Dražen Kozjak, pročelnik Upravnog odjela za prostorno ureñenje, gradnju, zaštitu 

 okoliša i zaštitu prirode, 
8. Marijan Štimac, pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo, komunalne djelatnosti, 

poljoprivredu i meñunarodnu suradnju,  
9. Melita Birčić, ravnateljica PORE Razvojne agencije Podravine i Prigorja, 



 2

10. Željka Kolar, ravnateljica Javne ustanove za upravljanje zaštićenim prirodnim 
vrijednostima, 

11. Zlatko Filipović, ravnatelj Zavoda za prostorno ureñenje, 
12. Sanja Dreven,  viša referentica za poslove Županijske skupštine, župana i opće poslove, 
13. Marija Kovačec, daktilograf u Upravnom odjelu za poslove Županijske skupštine, župana  

opće poslove. 
 
   
 PREDSJEDNIK: Otvaram 7. sjednicu Županijske skupštine  Koprivničko- 
 križevačke županije i pozdravljam sve prisutne današnjoj sjednici. 

Molim pročelnicu da izvrši  prozivku članova. 
 
(Pročelnica  Marina Horvat Pavlic vrši prozivku članova) 

  
 PREDSJEDNIK: Utvrñujem da je sjednici prisutno 38 članova od ukupnog broja 
članova i da ova Županijska skupština može donositi pravovaljane odluke.    
    
  Sada bismo pristupili verifikaciji člana Županijske skupštine. 
  Gospodin Darko Ledinski iz Koprivnice dana 3. veljače 2014. godine podnio je 
Zahtjev za nastavak obnašanja dužnosti člana Županijske skupštine Koprivničko-križevačke 
županije. U materijalima ste primili detaljno Izvješće Mandatnog povjerenstva.  
 
 Molim predsjednika Mandatnog povjerenstva gospodina Zdravka Tubu da se kratko 
očituje o predloženom zahtjevu.  

  
ZDRAVKO TUBA:  Kao što ste mogli iščitati iz Izvješća Mandatnog povjerenstva 

koje ste primili u materijalima, gospodin Darko Ledinski iz Koprivnice dana 3. veljače 2014.  
podnio je Zahtjev za nastavak obnašanja dužnosti člana Županijske skupštine Koprivničko-
križevačke županije. 
 Mandatno povjerenstvo izvršilo je uvid u svu  dokumentaciju koju je gospodin Darko 
Ledinski priložio  te analizirajući sve zakonske odredbe vezane uz mirovanje mandata člana 
Županijske skupštine koji je prestao obnašati nespojivu dužnost, stava smo da Darko Ledinski 
iz Koprivnice, s danom 11. veljače 2014. godine nastavlja s obnašanjem dužnosti, na temelju 
prestanka mirovanja mandata, a sukladno članku 79. stavku 7. Zakona o lokalnim izborima.  

  
 PREDSJEDNIK: Molim gospodina Darka Ledinskog da ustane kako bi, u skladu s 
Poslovnikom Županijske skupštine, dao prisegu.  

 
Dopustite da u vaše ime izgovorim prisegu, a nakon čitanja da prisegu potvrdite riječju 

"prisežem" . 
 
"Prisežem da ću prava i  obveze  člana Županijske skupštine obavljati savjesno i 

odgovorno radi gospodarskog i socijalnog probitka Županije i  Republike  Hrvatske,  da  ću   
se  u  obavljanju dužnosti  člana pridržavati Ustava,  zakona i Statuta Koprivničko-križevačke  
županije  i da ću štititi ustavni poredak Republike Hrvatske”. 

 
PREDSJEDNIK: Sada bismo prišli drugoj verifikaciji zamjene člana Županijske 

skupštine. 
Gospodin Boris Garaj dostavio je 19. veljače 2014. godine pisanu obavijest o 

stavljanju mandata člana Županijske skupštine u mirovanje iz osobnih razloga.  
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U skladu sa Zakonom o lokalnim izborima dužnost člana Županijske skupštine 
umjesto gospodina Borisa Garaja obnašati će zamjenik kojeg odreñuje politička stranka. 

Molim Mandatno povjerenstvo da utvrdi i podnese izvješće koji će kandidat sa  Liste  
Socijaldemokratske partije Hrvatske – SDP,  Hrvatske narodne stranke – Liberalni demokrati 
– HNS, Hrvatske stranke umirovljenika-HSU i Hrvatsko socijalno-liberalne stranke-HSLS 
obavljati dužnost člana Županijske skupštine kao zamjenik. 

 
 ZDRAVKO TUBA: Član Županijske skupštine Boris Garaj dostavio je  19. veljače 

2014. predsjedniku Županijske skupštine gospodinu Damiru Felaku pisanu obavijest o 
stavljanju mandata člana Županijske skupštine u mirovanje iz osobnih razloga. 
  Gospodin Boris Garaj izabran je za člana Županijske skupštine s Kandidacijske liste 
koalicije stranaka Socijaldemokratske partije Hrvatske – SDP,  Hrvatske narodne stranke – 
Liberalni demokrati – HNS, Hrvatske stranke umirovljenika-HSU i Hrvatsko socijalno-
liberalne stranke-HSLS. 

 Gore navedena koalicija stranaka, sukladno članku 81. stavku 3. Zakona o lokalnim 
izborima, odredila je zamjenika koji će obnašati dužnost člana Županijske skupštine umjesto 
gospodina Borisa Garaja, a to je gospodin Tomislav Babić iz Koprivnice.  

 Mandatno povjerenstvo na sjednici održanoj 24. veljače 2014. godine uvidom u  Listu  
Socijaldemokratske partije Hrvatske – SDP,  Hrvatske narodne stranke – Liberalni demokrati 
– HNS, Hrvatske stranke umirovljenika-HSU i Hrvatsko socijalno-liberalne stranke-HSLS   
utvrdilo je da se gospodin Tomislav Babić nalazi na toj listi, te da može obnašati dužnost 
člana Županijske skupštine, kao zamjenik. 

 PREDSJEDNIK: Gospodin Tomislav Babić, dao je prisegu na Konstituirajućoj 
sjednici te nastavlja obnašati dužnost člana Županijske skupštine. 
 Molim pročelnicu  gospoñu Marinu Horvat Pavlic da nas izvijesti o izvršenju 
zaključaka s prošle sjednice. 
 
 MARINA HORVAT PAVLIC: U odnosu na zaključke sa zadnje sjednice Županijske 
skupštine ističem da su svi opći akti objavljeni u „Službenom glasniku“ 17/13. Od važnijih 
odluka za napomenuti je Odluka o upravnim tijelima temeljem koje je Župan donio Pravilnik 
o unutarnjem redu i raspisao natječaj za imenovanje pročelnika/ica novih upravnih odjela.  
 Što se tiče Odluke o osnivanju Antikorupcijskog povjerenstva u drugom navratu je 
Odbor za izbor i imenovanje raspisao javni poziv, te je u tijeku prikupljanje prijedloga za 
članove tog Povjerenstva.  
 Suci porotnici imenovani na prošloj sjednici dali su prisegu pred predsjednikom 
Županijske skupštine. 

 
 PREDSJEDNIK:  Skraćeni zapisnik sa 6. sjednice smo primili. Ima li primjedbi na 
skraćeni zapisnik? 
 Ako nema konstatiram da se skraćeni zapisnik prihvaća.  
  
 Za današnju sjednicu primili smo prijedlog sa 12  točaka dnevnog reda. 
 
 Napominjem da vam je na klupe podijeljen materijal za sadašnju točku 3. te da je 
potrebno, nakon usuglašavanja s Ministarstvom uprave, izvršiti samo izmjenu naziva na način 
da točka glasi „Donošenje Odluke o rasporeñivanju sredstava iz Proračuna Koprivničko-
križevačke županije za financiranje političkih stranka i članova Županijske skupštine 
izabranih s liste grupe birača za 2014. godinu“. 
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  Zaprimio sam i prijedlog župana da dnevni red dopunimo dvjema novim  točkama i 
to:  
 „Informacija o reformi bolničkog sustava u Republici Hrvatskoj s naglaskom na status 
Opće bolnice „dr. Tomislav Bardek“ Koprivnica“ u kojoj bi izvjestitelj bio sanacijski 
upravitelj Opće bolnice dr. Petar Stapar, te kao i točka  
   „Donošenje Odluke o obustavi isplate sredstava za redovito godišnje financiranje iz 
Proračuna Koprivničko-križevačke županije Autohtonoj-hrvatskoj stranci prava“. 
 Materijal vam je podijeljen prije sjednice na klupe. 
 Obrazloženje dopuna daje župan Darko Koren. 
 
 DARKO KOREN: Sve vas pozdravljam. Gospodin predsjednik je u samoj najavi 
dnevnog reda izrekao sve ono što bi ja službeno i formalno trebao reći kao predlagač ovih 
dviju točaka dopune dnevnog reda i naravno njihove nazive. Ja ću posebno istaknuti, nekoliko 
riječi vezano uz dopunu dnevnog reda u točki koja bi trebala biti pod broj 2, a to je 
informacija o reformi bolničkog sustava, s naglaskom na status naše županijske bolnice Dr. T. 
Bardek. Pozdravljam dr. Stapara i zahvaljujem se na njegovom dolasku i pristanku na to da 
održimo danas raspravu o tome, jer sam smatrao da je to jako važno. Najavljivao sam unazad, 
neko vrijeme, da bismo trebali provesti veću raspravu o toj temi na ovom tijelu, a smatram da 
je sada krajnje vrijeme da budemo, što je moguće, više informirani o tome i eventualno, ako je 
potrebno i reagiramo na adekvatan način. Postoje razne interpretacije ove teme koje se i 
medijski eksploatiraju i mislim da je u tom smislu vrlo važno čuti od najodgovornije osobe, a 
to je sanacijski upravitelj bolnice, sve ono što mi, možda, ne znamo. Te interpretacije idu u 
pravcu s kojim mi ne možemo niti mi, niti stanovnici ove Županije, biti zadovoljni. Te 
interpretacije idu do te mjera da u novom sustavu reorganizacije zdravstva će ta bolnica 
potpasti pod neki drugi centar i samim tim biti lišena nekih usluga do te mjere da će se ukidati 
neki odjeli. Neću ići dalje u tom špekulativnom smislu što to jest, ali mislim da je prihvaćanje 
ove teme za raspravu na ovoj Skupštini, vjerujem da ćete podržati taj prijedlog.  
 Bez obzira koji je status Bolnice danas, nama je svima skupa važno kakav će on biti 
sutra. Te neke interpretacije koje idu do te mjere da će se ukidati pojedini odjeli, u svakom 
slučaju zabrinjavaju sve nas skupa i smatram da je nužno danas o tome progovoriti. 
 Što se tiče ove druge točke dnevnog reda ona je tehničke naravi, nadopuna  na 3. 
točku, kao što se vidi iz naziva točke i iz obrazloženja.  
 
 PREDSJEDNIK: Predlažem da „Informacija o reformi bolničkog sustava u Republici 
Hrvatskoj s naglaskom na status Opće bolnice „dr. Tomislav Bardek“ Koprivnica postane 
točka 2. dok bi točka „Donošenje Odluke o obustavi isplate sredstava za redovito godišnje 
financiranje iz Proračuna Koprivničko-križevačke županije Autohtonoj-Hrvatskoj stranci 
prava“ postala točka 5. te bi se ostale točke sustavno pomicale.  
 
 Sukladno članku 139. Poslovnika Županijske skupštine dajem prvi prijedlog za 
dopunu dnevnog reda na glasovanje. 
 
  Nakon glasovanja Županijska skupština jednoglasno (38 glasova „za“) prihvaća 
prijedlog. 
 
 PREDSJEDNIK: Konstatiram da smo prijedlog prihvatili. Dajem drugi prijedlog za 
dopunu dnevnog reda na glasovanje. 
 
 Nakon glasovanja Županijska skupština jednoglasno (38 glasova „za“) prihvaća 
prijedlog. 
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 PREDSJEDNIK: Konstatiram da smo prijedlog prihvatili.  
    Otvaram raspravu o ovako dopunjenom  prijedlogu  dnevnog reda. 
    
   Županijska skupština bez rasprave jednoglasno (38 glasova „za“) prihvaća sljedeći 
 

D N E V N I   R E D: 
  
1. Informacija o reformi bolničkog sustava u Republici Hrvatskoj s naglaskom na status 

Opće bolnice „dr. Tomislav Bardek“ Koprivnica, 
 
2. Razmatranje Pokazatelja stanja sigurnosti u 2013. godini na području Policijske uprave 

koprivničko-križevačke, s prijedlogom Zaključka, 
 
3. Donošenje Zaključka o usvajanju Izvještaja o korištenju sredstava Proračuna 

Koprivničko-križevačke županije  – Proračunska zaliha za: 
a) prosinac 2013. godine, 
b) siječanj 2014. godine, 

  
4. Donošenje Odluke o rasporedu sredstava Proračuna Koprivničko-križevačke županije za 

2014. godinu (političkim strankama),  
 

5. Donošenje Odluke o obustavi isplate sredstava za redovito godišnje financiranje iz 
Proračuna Koprivničko-križevačke županije Autohtonoj-hrvatskoj stranci prava, 

 
6. Donošenje Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Zavoda za prostorno ureñenje 

Koprivničko-križevačke županije, 
 
7. Razmatranje Informacije o provoñenju mjera prema Programu „Konkurentno 

gospodarstvo“, s prijedlogom Zaključka, 
 
8. Razmatranje Izvješća o mjerama provoñenja Programa održivog gospodarenja energijom 

2013. godini, s prijedlogom Zaključka,  
 
9. Razmatranje Izvješća o provoñenju mjera prema Programu „Vodno gospodarstvo“,  s 

prijedlogom Zaključka, 
 
10.  Razmatranje Izvješća o ruralnom razvoju na području Koprivničko-križevačke županije u 

2013. godini, s prijedlogom Zaključka,  
 
11. Razmatranje Informacije o odobravanju pomoći za podmirenje troškova ogrijeva u 2013. 

godini, s prijedlogom Zaključka, 
 
12. Razmatranje Izvješća o obavljenim obdukcijama i radu mrtvozorničke službe za  2013. 

godinu, s prijedlogom Zaključka,  
 
13. Informacija župana Koprivničko-križevačke županije o donesenim rješenjima o 

imenovanjima pročelnika/pročelnica upravnih tijela Koprivničko-križevačke županije, 
 
14. Pitanja i prijedlozi članova Županijske skupštine. 
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 PREDSJEDNIK:   Utvrñujem da je dnevni red prihvaćen. 

 
Sjednice su održali: Odbor za gospodarski razvoj, Odbor za zdravstvo i socijalnu skrb, 

Odbor za financije i proračun, Odbor za komunalne djelatnosti, Odbor za statut i poslovnik, 
Odbor za poljoprivredu, ruralni razvoj i turizam.   

 Klubovi članova Županijske skupštine takoñer su održali sastanke. 
  Prelazimo na 1. točku dnevnog reda.  
 

Točka 1. 
 

  PREDSJEDNIK: Pokazatelje stanja sigurnosti smo primili. S nama je načelnik 
Policijske uprave gospodin Darko Rep pa ga molim da nam dade kratki  
osvrt na materijal.  
 
 DARKO REP: Stanje sigurnosti je subjektivna ocjena svakog pojedinca. Samim 
time možemo reći da je društvo onoliko sigurno koliko je najsigurniji onaj koji je 
najnesigurniji. Da bi o stanju sigurnosti mogli dati nekakvu ocjenu morat ćemo dinamičke i 
statističke pokazatelja stanja sigurnosti usporediti sa našim prijašnjim godinama, sa kolegama 
iz našeg okruženja, sa Republikom Hrvatskom, a po novome i sa Europskom unijom.  
 Protekle godine u odnosu na 2012. godinu bilježimo pad kriminaliteta za 3,7%. 
Najbitnije je to, da bilježimo pad općeg kriminaliteta, kriminaliteta kojeg ne želimo, koji nam 
se dogaña sa 22,6%, znači, kraña, ubojstava i razbojništva. Taj udio općeg kriminaliteta u 
ukupnom kriminalitetu u našoj Policijskoj upravi iznosi 48%. Naglašavam to iz razloga, što 
na  nivou Republike Hrvatske iznosi 82%.   
 Bez obzira što je prošle godine iz zakona dekriminalizirana zlouporaba lakih opojnih 
droga, mi smo i prošle godine, iako Županija nije zatrovana drogama, pronašli, otkrili smo 
10% više kaznenih djela zloupotrebe opojnih droga. Nadalje, zvuči nevjerojatno, ali smo 
900% više kaznenih djela riješili iz domene organiziranog kriminaliteta. Najbitnije je, da mi 
nemamo kazneno djelo gdje je naša javnost bila iznimno opterećena ili koja bi uzbunila našu 
javnost.  
 Nešto o prometu. Cilj Europske unije je imati pet mrtvih na 100.000 stanovnika. Mi 
smo prošle godine za 6,7 smanjili broj prometnih nesreća. Najbitnije je da je 40% manje ljudi 
smrtno stradalo na našim cestama. Prošle godine smo zabilježili 5,2 mrtve osobe na 100.000 
stanovnika.  
 Iz područja prekršaja protiv javnog reda i mira zabilježili 17% više prekršaja. 
Meñutim, da li je netko osjetio da je prošle godine bilo lošije živjeti u Koprivnici, Đurñevcu 
ili Križevcima. Zabilježili smo više preventivnih prekršaja koje je sama policija otkrila, a s 
druge strane, mislim da grañanstvo ima povjerenja u policiju. Bilježimo pozive iz vinograda, 
znači više se stvari ne rješavaju šakama, nego se zove policija u pomoć, ako netko nekoga 
ugrožava. Bilježimo sve više traženja pomoći iz romskih naselja. Bilježimo 62% manje 
požara, ne bilježimo niti jednu eksploziju. Najbitnije je da ne bilježimo ni jedan požar na 
onim objektima gdje inspektorat Ministarstva unutarnjih poslova provodi nadzor.  
 Od 1. srpnja prošle godine počeli smo zajedničku ophodnju sa mañarskom 
policijom. Ovaj posao je preventivno, izuzetno bitan. Tu ne bilježimo nekakve značajnije 
sigurnosne dogañaje na državnoj granici. Sljedeći mjesec, krenuti ćemo sa novim načinom 
prelaska državne granice na graničnom prijelazu Gola, što znači da se naši grañani, a ni 
grañani drugih zemalja neće morati dva puta zaustaviti da bi prešli granicu. Zaustaviti će se 
nažalost, na području GP Berzence, jer ćemo mi kao hrvatska policija prijeći na mañarsku 
stranu i tamo zajedno sa kolegama Mañarima vršiti graničnu kontrolu.  
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 Prošle godine sam ovdje rekao da je prioritet povratnici u činjenju svih kažnjivih 
djela. Smanjili smo povratnike za gotovo 40%. No, nismo uspjeli smanjiti recidivizam, tj. broj 
mladih osoba u činjenju prekršaja, niti broj mladih osoba koji su bili počinitelji prometnih 
prekršaja.    
 Cilj nam je i ove godine zadržati ovaj visoki stupanj sigurnosti. Ove godine ćemo 
provoditi, uz jedan pilot projekt koji provodimo od 1. veljače do 30. lipnja novi ustroj i 
organizaciju rada u policijskim postajama III. kategorije, to kod nas konkretno znači PP 
Đurñevac, PP Križevci i Postaja prometne policije Koprivnica. Projekt je dobro krenuo, bilo 
je otpora i u policiji, bilo je otpora u javnosti, ali mogu reći da bilježimo 25% manje, za ova 
prva tri tjedna sigurnosnih dojava što znači da je policija bila više na terenu, da je bilo 
potrebno manje zvati policiju. Kroz ovaj projekt i kroz takav način rada pokušat ćemo 
dosadašnji tradicionalni način rada policije pretvoriti u način rada policajac u zajednici, 
tj.prvenstveno prevencija.  
 Što znači policija u zajednici? To znači kontakt policajac, suradnja sa svim našim 
partnerima, to je Županija, to su sve jedinice lokalne samouprave, to su razno-razne udruge u 
kojima imamo veliku pomoć jer mi sami se sa sigurnošću boriti ne možemo, a svi zajedno 
možemo. Nadalje, kroz kriminalističko obavještajni model pronaći najteže uzroke kažnjivih 
radnji, usmjeriti se na njih prostorno i vremenski, a sve ostalo raditi kroz prevenciju. Ako 
imate kakvih pitanja ja ću vam odgovoriti. 
 
 PREDSJEDNIK: Otvaram raspravu.  
 
 ZLATKO DELIMAR: Kod ovih pokazatelja osvrnuo bih se po pitanju 
gospodarskog kriminaliteta. Uočeno je da je porast kaznenih djela primanja i davanja mita u 
porastu i to 1600%, odnosno 700%. Pitam se da li je to toliki porast u odnosu 2012. prema 
2013. godini. Zar nije i prije bilo tih kaznenih djela? Bilo je, ali, ili su se zatvarale oči ili se 
nije vodila briga o tome. Nitko nije prijavljivao takve slučajeve. U svakom slučaju pohvalno 
je što su evidentirana za razliku od prijašnjih godina. Što se tiče zlouporabe položaja i ovlasti, 
za pretpostaviti je da se puno više pozornosti okrenulo toj vrsti kriminaliteta, stoga je u 
opadanju 87%. Takoñer u porastu su računalne prijevare, sa nula u 2012. na 600 u 2013. što je 
na neki način logično jer informatička pismenost je uznapredovala pa je u stalnom porastu, pa 
je stoga i zlouporaba računalnih prijevara u porastu. Više preventive u toj vrsti kriminaliteta 
ne bi bilo naodmet. 
 Vidljivo je da je u porastu još uvijek zlouporaba povjerenja u gospodarskim 
poslovima, zabrinjavajućih 30%, nedozvoljena trgovina u porastu 550%, utaja poreza plaćanja 
carine 200% u porastu, pogodovanje vjerovnika 100% u porastu, zabrinjavajuće. Spomenuo 
bi porast organiziranog kriminala i to za čak 900%, što je zabrinjavajuće, iako gledano brojem 
nije velika brojka, 2012. godine osam, 2013. na 80, ali unatoč tome brojke su zabrinjavajuće. 
Treba poraditi na prevenciji, te strože i veće kazne za počinitelje. Na kraju, pohvaljujem 
autora ovog Izvješća jer je realno i iscrpno dana analiza pokazatelja stanja sigurnosti u 
2013.godini u odnosu na 2012. i to u svim segmentima.  
 
 TOMISLAV BABIĆ: Pohvalio bih rad Policijske uprave, mislim da se svi grañani, 
manje-više, naše Županije osjećaju sigurno, a to i je glavna zadaća policije. Imam konkretno 
pitanje, kolega Delimar je spomenuo, zanima me što se dogodilo s tim organiziranim 
kriminalitetom, jer imamo porast sa osam djela na 80. Na 14. stranici je objašnjenje da se 
porast najviše odnosi sa nula na 68 djela, da je povećano nedozvoljeno posjedovanje, izrada i 
nabava oružja i eksplozivnih tvari. Ako nam načelnik može to pojasniti što se to dogodilo. 
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 DARKO LEDINSKI: Koristim priliku u ovom prvom javljanju, kao novi član, da 
vam zahvalim na riječima dobrodošlice. Moram reći da se veselim suradnji, za koju sam 
siguran da će biti vrlo intenzivna, iskrena i onakva kakvu smo gajili cijeli niz godina. Javio 
sam se za ovu točku iz dva razloga. Jedan razlog, kada je riječ o pokazateljima stanja 
sigurnosti u 2013. godini je taj,  stanje sigurnosti je subjektivni osjećaj, ali tom subjektivnom 
osjećaju znatno doprinose objektivne okolnosti koje nas okružuju. Ovo Izvješće pokazuje, za 
razliku od mnogih krajeva koji nas okružuju, ne samo u Hrvatskoj, nego posebno izvan 
Hrvatske i okruženju u kojem se nalazimo, da imamo sreću da živimo u izuzetno ugodnim, 
mirnim, sigurnim i spokojnim uvjetima življenja, iako ima niz otežavajućih okolnosti koje 
nam danas, taj naš svakodnevni život čine težim. Upravo ta činjenica da ne živimo u 
okruženju kriminala, nesigurnosti, nestabilnosti, da se nitko od nas, nigdje u ovoj županiji ne 
boji navečer prošetati, ili u bilo koje doba dana i noći, vrlo je značajna.  
 Drugi, po meni, još značajniji razlog što sam se htio javiti, ako se ne varam, da je 
ovo prva cjelovita godina za koju u potpunosti odgovara novoizabrani načelnik Policijske 
uprave, zajedno sa svojim timom. Ovo Izvješće, a i sva ona obrazloženja koja je dao načelnik, 
pokazuj da smo u sigurnim rukama, da je Policijska uprava, uprava koju vode visoko stručni, 
visoko motivirani i visoko odgovorni ljudi, pa je i ovo Izvješće rezultat njihovog djelovanja. 
Budući da sam saborski zastupnik, mogu reći da sam u proteklom vremenu u nekoliko navrata 
razgovarao i sa resornim ministrom unutarnjih poslova Rankom Ostojićem, koji je u tim 
neformalnim razgovorima rad naše Policijske uprave i tima koji tu Policijsku upravu vodi 
ocjenjivao, stručno, vrlo visokim ocjenama. Znači, da je to zbog svega ovoga što smo izrekli 
svi skupa. Vjerujem da će posebno značajno biti, jer nas i u ovom segmentu, kao što je i u 2. 
točci, o kojoj ćemo govoriti, koju je gospodin Župan predložio u dnevni red, sasvim sigurno 
očekuje reorganizacija i tog sustava, a upravo ovi postignuti rezultati, ove dostignute 
vrijednosti i sve ovo o čemu je govorio gospodin načelnik, bit će najbolji argument, u 
budućem pregovaranju o statusu naše Policijske uprave. Uvjeren sam da će ona u toj budućoj 
reorganizaciji imati izuzetno važno i značajno mjesto, odnosno još važnije i značajnije nego 
što je danas. 
 
 STJEPAN PERŠIN: U ovom Izvješću osvrnut ću se na dio koji se odnosi na promet, 
gdje smo mi izuzetno zadovoljni, da živimo u jednoj prometno najsigurnoj županiji u 
Hrvatskoj, da na nekih pet stradalih na 100.000 stanovnika je jedna garancija, čime se 
svrstavamo u red Engleske, prema tome to je izuzetno važno naglasiti da u županiji gdje ceste 
nisu idealne, gdje je vozni park starosti oko 11 godina. Znači, ta dva čimbenika nisu tako 
visoko pozicionirani, ali treći, najbitniji, to je vozač kao sudionik u prometu na kojem 
izuzetno kvalitetno radi naša Policijska uprava i naše policijske postaje i svi ostali subjekti 
koji utječu na promet, a to su naši dječji vrtići, osnovne i srednje škole, klubovi koji okupljaju 
brojne vozače, pogotovo motocikliste i bicikliste. Mi smo Županija biciklista i motociklista i 
to nam daje za razmišljanje da još više uložimo u biciklističke staze i voñenje brige oko tih 
sudionika u prometu. To će biti garancija da i u budućem razdoblju budu ovakvi rezultati. 
 
 PREDSJEDNIK: Molim načelnika da nam pojasni primjedbe koje su naši članovi 
iznijeli na Izvješće. 
 
 DARKO REP: Kad sam govorio o omjeru općeg kriminaliteta i složenog 
kriminaliteta, rekli smo da imamo 48:52%. Tih 52% je upravo ovaj složeni kriminalitet, to su 
sva ona kaznena djela koja policija svojim proaktivnim radom sama nañe. Neće doći nitko 
prijaviti sam sebe da konzumira drogu, mi ga moramo naći. Nitko tko je primio mito neće 
doći i reći ja sam uzeo mito, privede me. To moramo saznati uz pomoć naših grañana i ljudi 
koji nam žele pomoći. 
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 Cilj je da bude što veće povećanje ovih kaznenih djela, time ćemo spriječiti u 
budućnosti neželjena ponašanja.  
 Što se tiče porasta kaznenih djela iz domene organiziranog kriminaliteta, pogotovo 
posjedovanja i držanja oružja i eksplozivnih tvari, 1. 1. 2013. godine stupio je na snagu novi 
Kazneni zakon Republike Hrvatske koji je izmijenio kaznena djela. Jedan dio ove statistike od 
nekakvih, rekao bih 200%, je stvar novog Kaznenog zakona, a ovih 700% je zbilja naš rad. 
Puno više oružja i eksplozivnih tvari prošle godine smo pronašli kod naših grañana. Prošle 
godine smo, jedni od rijetkih u Hrvatskoj, imali kazneno djelo proizvodnje oružja, što se u 
svjetskim razmjerima smatra jednim od najtežih kaznenih djela.  
 
 PREDSJEDNIK: Dajem ovo Izvješće na usvajanje. 
 
 Županijska skupština jednoglasno (38 glasova „za“) donosi 
 

Z A K L J U Č A K 
o prihvaćanju Pokazatelja stanja sigurnosti u 2013. godini na području  

Policijske uprave koprivničko-križevačke 
 

 Materijal se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 
 

Točka 2. 
 

 PREDSJEDNIK: Župan je kod predlaganja da se u dnevni red uvrsti točka Informacija 
o reformi bolničkog sustava u Republici Hrvatskoj s naglaskom na status Opće bolnice „dr. 
Tomislav Bardek“ Koprivnica dao uvodno obrazloženje. 
 Molio bi sanacijskog ravnatelja Opće bolnice gospodina dr. Petra Stapara da nam 
pruži traženu informacije, koliko može, o trenutnom stanju županijske bolnice. 
 
 PETAR STAPAR: Zahvaljujem se na vašem pozivu i zanimanju oko rada Opće 
bolnice Koprivnica. Iako bolnica formalno više nije u ovlasti ove Županije, ona jest i uvijek 
će biti dio ove Županije i ja ću, kao sanacijski upravitelj, biti odgovoran prvenstveno vama, a i 
svim grañanima ove Županije kako bi mogli pružiti što bolju zdravstvenu zaštitu onima 
kojima je najpotrebnija. S obzirom na ime ove točke, moram reći da nisam ni ja toliko 
kompetentan i ne mogu ulaziti toliko u problematiku reforme zdravstva u Republici 
Hrvatskoj, o toj problematici može najkompetentnije govoriti sam ministar zdravlja.  
 Ono što ću vam ja pokušati objasniti i dati vam odreñenu informaciju što se dogaña 
oko zdravstvenog sustava u Republici Hrvatskoj, odnosno gdje se u tome svemu nalazi naša 
bolnica, što vas najviše i interesira, je činjenica da je Odlukom Vlade Republike Hrvatske 
Opća bolnica krenula u sanacijski program.  
Samim programom, odnosno samim Zakonom o sanaciji javnih ustanova, a time i 
zdravstvenih ustanova moja Uprava i ja na čelu s njom, napravili smo prijedlog programa 
sanacije naše Bolnice koji je dostavljen Vladi RH na usvajanje. Do ovoga časa Vlada nije dala 
svoje očitovanje oko Prijedloga programa sanacije Opće bolnice, stoga ćete mi dozvoliti da 
vam o tome ne mogu meritorno niti govoriti do onog časa dok Vlada ne da svoje mišljenje o 
tome. 
 Ono što je bitno za napomenuti je to da Republika Hrvatska se našla u jednom 
turbulentnom razdoblju, razdoblju kada nedostaju odreñena financijska sredstva, ne samo za 
zdravstvene usluge, već i za funkcioniranje i ostalih područja koja su u domeni same države. 
Stoga ne možemo niti mi biti neokrznuti tim dijelom i moramo biti svjesni realiteta u kojem 
živimo i onoga s čime se možemo koristiti. Ono što je bitno za napomenuti, što je moja 
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zadaća, kao sanacijskog upravitelja, naravno u suradnji s Ministarstvom zdravlja i sa vama, je 
brinuti oko toga da zdravstvena zaštita naših grañana u Županiji mora biti kontinuirana, mora 
biti dostupna i mora biti cjelovita specijalistička zdravstvena zaštita. Ja, kao najodgovornija 
osoba u ovoj Županiji oko pružanja sekundarne zdravstvene zaštite, mogu vam tvrditi da po 
svim pokazateljima koje mi i do sada pratimo, a to je nekoliko desetaka indikatora kvalitete, 
odgovorno mogu tvrditi da su svi indikatori kvaliteta onakvi kakvi su bili prije nego što sam 
postao sanacijski upravitelj bolnice. Mogu se pohvaliti da u nekim segmentima imamo i bolje 
indikatore, da smo sve naše akreditacije koje smo zatekli, a to je bila akreditacija oko voñenja 
uprave preko ISO standarda 9001 i akreditacija našeg medicinsko-biokemijskog laboratorija, 
da je produžena i za prošlu godinu. To znači da je priznata kvaliteta rada i dalje. 
Najobjektivniji pokazatelji za to su, da po svim javno zdravstveno, epidemiološkim 
pokazateljima nije došlo do porasta niti morbiditeta, a niti mortaliteta, što zna, ukazuje da je 
zdravstvena zaštita na sekundarnoj razini zadovoljavajuća i dobra što se tiče zdravlja našeg 
pučanstva. 
 Ono što je bitno za napomenuti je to, da organizacijom zdravstvenog sustava se želi 
postići to da zdravstveni sustav u ovakvim društvenim i financijskim okolnostima kao što su 
današnji može pružiti zdravstvenu zaštitu u najboljem pogledu za svoje grañane, a to znači da 
se moramo okrenuti ka racionalizaciji zdravstvenoga sustava. Kako racionalizacijom toga 
zdravstvenog sustava i dalje pružiti kvalitetnu i zadovoljavajuću zdravstvenu skrb, mogu reći 
da mi konkretno i dalje u našoj upravi to i radimo. Imali smo rezultate na način da su 
smanjeni rashodi bolnice za četiri milijuna kuna u onim dijelovima u kojima sam ja, kao 
sanacijski upravitelj, mogao djelovati. Smanjenjem rashoda za četiri milijuna kuna nije došlo 
do pada kvalitete zdravstvene zaštite. 
 Netko će reći, da, ali poslovali ste negativno. Naravno, poslovali smo negativno zato 
što su prihodi bolnice smanjeni za 20 milijuna kuna. Unatoč takvom smanjenju prihoda još 
uvijek zadržavamo kvalitetnu i dostupnu zdravstvenu zaštitu. Ono što je bitno napomenuti u 
svemu tome je, da reorganizacijom zdravstvenoga sustava se želi postići to da on bude 
efikasniji, da on bude dostupniji. To znači da odreñenim povezivanjem sa drugim 
zdravstvenim ustanovama, na kojem nivou, dozvolit ćete, da tome govori ministar zdravlja, 
hoćemo postići to da naš zdravstveni sustav bude učinkovitiji, onako kakav je u ostalim 
zemljama članica Europske unije. Mogu reći da je u zapadnoj Europi takoñer došlo do 
odreñene krize zdravstvenoga sustava prije desetak godina kada je odlučeno da su odreñeni 
zdravstveni sustavi, u ovom dijelu sekundarne zdravstvene zaštite, znači bolnički sustavi, 
pokazali su se glomaznim, nedovoljno efikasnima i da odreñenom reorganizacijom, 
odreñenim meñusobnim povezivanjem bolnica u smislu funkcionalnog povezivanja, je došlo 
do odreñene racionalizacije sustava i poboljšanog pružanja zdravstvene zaštite.  
 Na taj način očekujem da će se ista situacija dogoditi i kod nas. Ovdje je bilo 
napomenuto da su u medije i do javnosti dolazile različite informacije da će se naša bolnica 
spojiti sa varaždinskom bolnicom ili sa virovitičkom bolnicom. Dozvolite mi da kažem 
konkretno, ja osobno nikada nisam dobio odreñenu informaciju koja je bila službena, koja je 
bila javna, da će koprivnička bolnica izgubiti svoj entitet i da će koprivnička bolnica se spojiti 
sa odreñenom drugom bolnicom. Naravno da su postojale odreñene radne verzije koje su 
kružile po medijima, stručna skupina koju je angažiralo Ministarstvo zdravlja i ukazivalo 
ministru na odreñene prijedloge. To su spekulacije koje ja ne bih uzimao za ozbiljno, to su 
bile radne verzije. Svi mi očekujemo finalnu verziju koju će ministar zdravlja objaviti kao 
Master plan kako on vidi na koji način treba riješiti, odnosno organizirati sekundarni 
zdravstveni sustav u Republici Hrvatskoj. Ono što vam želim reći, a što je moja dužnost kao 
sanacijskog upravitelja je da sam oduvijek želio, trudio se i uvijek ću se truditi da koprivnička 
bolnica zadrži svoj status važne, kvalitetne bolnice koja ima dovoljno kvalitetnih resursa, što 
se tiče smještaja bolesnika, koja ima dovoljno kvalitetnih resursa što se tiče dijagnostičkih 
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potreba za grañane ove Županije, a usuñujem se reći i za šire, koja ima dovoljno kvalitetnih 
stručnih resursa, makar sam nekoliko puta napominjao da nam je još uvijek kroničan 
nedostatak liječnika, ali imamo dovoljno kompetentne i sposobne liječnike koji u svakoj 
situaciji mogu potvrditi kvalitetu pružanja zdravstvene zaštite. Želim da koprivnička bolnica, 
a uvjeren sam da ćemo u tome uspjeti, postane regionalna bolnica ovome dijelu gdje će 
dokazati da je koprivnička bolnica sposobna samostalno voditi svoju politiku, da neće izgubiti 
svoj identitet i da će svojim postojanjem kao regionalna bolnica itekako zauzeti svoje mjesto 
u zdravstvenom sustavu Republike Hrvatske, a na taj način, usuñujem se konstatirati da će 
nam se otvoriti niz drugih mogućnosti oko samog financiranja bolnice, oko otvaranja novih 
radnih mjesta koja će biti potrebna. Naravno da ćemo tada biti interesantni i za liječnike da 
dolaze u našu sredinu, gdje ćemo pokazati da smo sposobni za sve ono što sam vam rekao, 
kada sam nastupao kao ravnatelj na svoju funkciju, da ćemo uspjeti to i ostvariti. 
 Ono što želim reći i da umirim, na neki način, javnost, da mislim da će koprivnička 
bolnica imati resursa za to i da ćemo, nadam se, uz vašu pomoć to i dokazati. 
 Ako imate kakvih pitanja u vezi ove informacije, odgovorit ću vam na njih. 
 
 PREDSJEDNIK: Nadam se da će se njegove riječi ostvariti i da će stvarno tako i biti. 
Pitao bih vas kao predsjednik Županijske skupštine, gospodine Stapar, nakon što ste rekli da 
se nadate da će to tako i biti da ovo bude regionalna bolnica, ukoliko se to ne dogodi, da li 
ćete se Vi osobno smatrati odgovornim za tako nešto? 
 
 PETAR STAPAR: Naravno, da ovo što sam rekao da ću se truditi, da to želim da naša 
bolnica zadrži takav status. Da li ću se smatrati osobno odgovornim, ne, zato što to nije u 
mojoj domeni da ja o tome odlučujem. Mogu reći da ću sa svim svojim pokazateljima kao što 
sam dokazao u svojem radu, da su svi pokazatelji na onoj razini, čak i bolji, da li će netko o 
tome odlučiti, naravno to nisam ja, nego postoje institucije koje su iznad mene, a to je 
konkretno Ministarstvo zdravlja, na koncu i sama Vlada Republike Hrvatske. Kakva će 
njihova odluka biti, ja o tome ne mogu spekulirati, niti govoriti, a naravno da se u tom 
trenutku ne mogu niti osjećati odgovornim da li će oni nešto proglasiti regionalnom bolnicom 
ili ne. 
 
 DARKO KOREN: Moja razmišljanja će više ići u pravcu jednog preventivnog 
djelovanja. Iz vašeg izlaganja zaključio sam da ste rekli da svi mi skupa moramo dati svoj 
doprinos da to bude tako kao što ste vi rekli, da i vi to očekujete. Ja ću ponovno naglasiti da 
mi imamo jedan korektan odnos i da bilo kakvo pitanje s naše strane upućeno vama ne ide u 
smislu nikakve politizacije, jer za to nema ni potrebe. Vi ste trenutno postavljeni od strane 
Vlade kao sanacijski upravitelj i najmanje što nam treba da vodimo nekakvu politiku oko 
stvari koje su nam svima važne. Isto tako je bitno da pokažemo da nam je taj sustav izuzetno 
važan i da nećemo dozvoliti da se odvijaju neki procesi mimo nas. U kojoj mjeri na to 
možemo utjecati, to ste dobro sami rekli, u maloj mjeri. Osim, nažalost, u dijelu da ljudi koji 
možda imaju neki utjecaj na odluke koje će za posljedice imati ove procese, mi s nikakvim 
našim raspravama i odlukama u bitnoj mjeri ne možemo utjecati na to.  
 Rekli ste da ne možete govoriti o cjelokupnoj reformi zdravstva, ali ovaj dio koji se 
odnosi na našu županijsku bolnicu, prije svega ona je danas tema. Vi ipak imate odreñenu 
svoju poziciju i važnost i odgovornost na neki način biste, po mojem mišljenju, morali znati 
koja je sudbina te bolnice. Ne mogu prihvatiti činjenicu da Vi niste o tome informirani jer 
razmišljam da bi trebali biti dio tima koji odlučuje u takvim procesima. Nešto očito ima u tim 
nekakvim špekulacijama, da to tako nazovemo, kad se danas kaže da ćemo potpasti pod 
varaždinsku bolnicu, drugi dan da ćemo pod virovitičku bolnicu, da će bjelovarska bolnica 
potpasti pod zagrebačke. Nešto tu postoji, a mi ne znamo što. Mislim da bi bilo, prije svega 
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važno da znamo o čemu raspravljamo da bismo mogli o tome neki stav donijeti. Nama je 
ministar u svim svojim dosadašnjim ophodnjama ovog područja garantirao puno stvari. 
Obećao nam je puno stvari. Nisam vidio i nemam informaciju da je nešto od toga izvršeno. Tu 
prije svega mislim na Odjel pedijatrije  o kojoj smo prije godinu i nešto dana govorili da će se 
graditi novi i spominjani su iznosi od 10 milijuna kuna koji će biti osigurani, i možda manje 
važna stvar ali isto važna, to je magnetna rezonanca. Od ta dva velika projekta više se ništa ne 
spominje. Bojim se da rješenje za to ne bude da se pedijatrija riješi na način da je više nema. 
To je moje pitanje. Možda je to nemoguće, ali isto tako je preventivnog karaktera. U ovom 
trenutku kad su nam ukinute ovlasti, odnosno lišeni smo te privilegije da budemo osnivači, a 
onda i vlasnici Bolnice i problema koje one nose i to je sekundarno pitanje za nas, ali mislim 
da će nas to kad-tad dočekati. Evidentno je da taj sanacijski program ne ide u dobrom smjeru. 
Neprihvatljivo je da taj predloženi sanacijski program nije vrednovan, znači da nije o njemu 
raspravljano, da nije dobivena suglasnost na njega, kao što ste rekli, ne znam što je taj 
sanacijski program. Nedavno ste rekli da su gubici na kraju godine bili 108 milijuna kuna u 
odnosu na 60 milijuna prije devet mjeseci. Znači, ti trendovi idu u jednom poražavajućem 
smjeru. Slažem se da je razlog toga, nije sigurno loše poslovanje Bolnice, tvrdim da ni netko 
drugi na vašem mjestu ne bi ništa više napravio, meñutim, nešto sustavno nije u redu. Rekli 
ste da ste još smanjili neke troškove na koje ste mogli utjecati za četiri milijuna, a troškovi su 
enormno porasli. Bojim se da bi to sve skupa moglo loše završiti po našu ustanovu i po 
grañane ove Županije. To su moja razmišljanja koja idu u pravcu nekakvog preventivnog 
djelovanja, dok se još, možda, može nešto učiniti da bi se spriječio scenarij koji je vrlo 
vjerojatan, ako to ide u takvom pravcu, onda će se nešto dramatično i drastično morati rezati, 
a onda će to sigurno ići na štetu pacijenata. Slažem se u mnogome u onome što ste vi izrekli, 
na stranu indikatori kvalitete, mislim da je još uvijek ta razina zdravstvene zaštite u našoj 
Bolnici, u ovim uvjetima kakvi jesu, vrlo na visokoj razini. Pitanje je do koje mjere to može 
ići. Ovo shvatite kao jedan pokušaj da rasplamsamo interes svih nas, vjerujem da tu imamo 
nepodijeljeno mišljenje da nam je to važno pitanje i da se založimo svi skupa koliko možemo, 
mi ovdje kao predstavnička i izvršna vlast u Županiji, ljudi koji imaju mogućnost da se na 
mjerodavnim mjestima za to založe, da očuvamo taj standard zdravstvene zaštite u bolničkom 
segmentu koliko je to moguće. 
 
 ZLATKO DELIMAR: Prije nego postavim pitanje, osvrnuo bih se na prošlost, da se 
prisjetimo kako je to izgledalo prije godinu i nešto više dana. Dana 26. siječnja 2013. godine, 
citirano „Ravnatelj koprivničke bolnice dr. Petar Stapar odgovorio je  25. siječnja 2013. na 
javnu poruku župana Darka Korena da neće pristati na sanaciju bolnice i na odricanja 
osnivačkih prava zbog toga što ministar zdravlja Rajko Ostojić nije objasnio što sanacija 
konkretno donosi. Ako Župan u ponedjeljak ne stavi potpis na zahtjev na sanaciju, na njemu 
će biti odgovornost kako će funkcionirati zdravstveni sustav u Koprivničko-križevačkoj 
županiji. Dug bolnice popeo se na više od 57 milijuna kuna i tako više ne može funkcionirati 
jer će doći do problema s opskrbom medicinskih potrepština, izjavio je dr. Stapar. Dodao je 
kako sanacija nikako ne znači da će bolnica otići iz Koprivnice. Ako država odluči spajati 
bolnice, to može učiniti, bile one u sanaciji ili ne, ali duboko sam uvjeren da se to neće 
dogoditi jer naša bolnica pruža usluge i stanovnicima drugih županija, a ministar zdravlja 
Rajko Ostojić dao je odlične ocjene o njezinom radu i najavio nova ulaganja poput gradnje 
novog odjela pedijatrije, kaže ravnatelj. Projekt gradnje nove pedijatrije, najavio je, trebao bi 
biti dovršen do ljeta ove godine. Ako Županija sanaciju prepusti državi, jer ona to ionako 
financijski ne može podnijeti, bolnica će joj se na upravljanje vratiti za tri godine, pojasnio je 
ravnatelj. Nema plana. Koprivnička bolnica trenutno ima 823 zaposlenika, 2012. godine za 
plaće je otišlo oko 113 milijuna kuna. Iako dr. Stapar nije spominjao otpuštanje osoblja kao 
dio budućeg sanacijskog plana otkrio je da bi se na plaćama mogla napraviti ušteda. Na to je 
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odmah reagirao Đuro Priselec, sindikalni povjerenik zdravstva i socijalne skrbi, te šef 
radničkog vijeća koprivničke bolnice i član Upravnog vijeća. Vlada pod svaku cijenu želi 
smanjiti izdatke, a najlakše je smanjiti plaće. Da ih smanje i za 10%, ne bi bilo dovoljno za 
sanaciju duga, kazao je on i ustvrdio kako sa sanacijskim planom, do sada, nije upoznato niti 
jedno tijelo u kojemu je član. To nije nikakvo čudo jer sanacijski plan još ne postoji. 
Ministarstvo zdravlja, odnosno sanacijski upravitelj sačinit će ga nakon što preuzme 
upravljačka prava koprivničke bolnice, ako to dopusti Županijska skupština koja će o tome 
odlučivati u ponedjeljak. Neslužbeno doznajemo kako bi sanacijskim upraviteljem trebao biti 
imenovan dr. Petar Stapar što je i učinjeno. Vijećnička većina koju u Županijskoj skupštini 
Koprivničko-križevačke županije čine SDP-e i HNS i HSU u ponedjeljak 28. siječnja 2013. 
izglasala je Odluku da se osnivačka prava nad koprivničkom Općom bolnicom predaju državi 
Hrvatskoj. Da bi Odluka bila valjana bio je potreban i potpis župana Darka Korena HSS, koji 
to nije želio učiniti bez odreñenih jamstava, a koje je dobio na sastanku s ministrom zdravlja 
Rajkom Ostojićem, a o čemu je izvijestio javnost.“ 
 Budući da je Koprivničko-križevačka županija osnivač županijske bolnice u 
Koprivnici, a zbog manjka i gubitka od oko 56 milijuna kuna predana državi na upravljanje, 
Župan predao uvjetno, da je sanacijski upravitelj dr. Petar Stapar, a u meñuvremenu troškovi, 
gubitci, do sada porasli oko 100%, pitam, što i kako gospodin sanacijski upravitelj namjerava 
učiniti da se dug i gubitak bolnice svede na što manji iznos, jer po viñenom dugovi i gubitci 
svakodnevno samo rastu. Nakon više godinu dana plana nema. Što je gospodin Župan 
poduzeo da se županijska bolnica vrati Županiji, s obzirom da je predana državi na 
upravljanje uvjetno. Ako se vrati hoće li biti preuzeta sa dugovima i gubitcima ili će 
sanacijski upravitelj uspjeti sanirati koprivničku bolnicu. Koja su to jamstva koja je gospodin 
župan dobio od ministra zdravlja, te jesu li ispunjena? Hoće li uopće biti moguće vratiti 
bolnicu onima koji su je izgradili? To su grañani Koprivnice i okolice koji su svojim 
samodoprinosom izgradili tu bolnicu. Da li će misteriozni Master plan bolnica koji je još, čini 
mi se, u magli iznaći rješenje? 
 
 MILAN BINGULA: Gospodine doktore, prvo i osnovno, razgovarajući s ljudima po 
pitanju zdravstva, mogu vam prenijeti da su ljudi jako zabrinuti, ne stručnošću naše bolnice, 
nego onima koji vode naše zdravstvo i novim reformama. Ljudi tvrde da će doći, vi ste rekli 
da je mortalitet dosta nizak, do većeg mortaliteta, nego nataliteta. U reformama se spominje 
da će se skupi lijekovi ukinuti. Ne znam gdje je to u Europi još netko ukinuo, skupe lijekove, 
odnosno djelotvorne lijekove. Izgubit ćemo neke odjele gdje ljudi te usluge dosta kratko 
čekaju, teško bolesni, npr. tumori koji se otkriju na vrijeme i ljudi se mogu izliječiti. Slušamo 
susjedne županije gdje bi se mi trebali u dogledno vrijeme pripojiti, da se na neke pretrage 
čeka po godinu i pol. Vi kao stručnjak, kojeg ja cijenim, recite mi, zloćudna bolest, ako krene, 
u kojem vremenu ona postane smrtonosna. Ako će netko čekati godinu i pol dana na pretrage, 
bojim se da će tada biti prekasno za liječenje. Jedino povjerenje u vas liječnike ima još narod. 
Ova država koja donosi ove reforme u vas liječnike nema povjerenja, jer se liječi vani. Njima 
je svejedno da li ćete vi meni dati kukuruz ili tablete. Oni neće doći do vas jer vas ne cijene. 
Da vas cijene liječili bi se ovdje. Tko donosi to i da li mi kao ljudi, Podravci, možemo 
dozvoliti da se jedan odjel ukine. Bit će to sramno. Znam, Vi morate postupati kako oni kažu, 
jer ćete i vi morati otići. 
 
 MIJO BARDEK: Dijelim vašu zabrinutost gospodine Bingula, no meñutim u našoj 
Županiji, da podsjetim, prije 12 godina je županija imala 129.000 stanovnika, sada ih ima 
124.000. Mortalitet je veći, imamo staro stanovništvo, mali natalitet, ali to su neki drugi 
uzroci. Činjenica da će se nešto drugo dogoditi, da će se liste povećati, da će dostupnost biti 
manja itd. No, za sada mislim da sve držite pod kontrolom koliko je moguće. Činjenica je da 



 14

vi imate vezane ruke, nema puno prostora, on je sanacijski upravitelj, a znamo što to znači. S 
druge strane ima malo prostora u odreñenim segmentima, o tome ne bi govorio, nisam 
savjetnik. Mislim da smo svi skupa u ovoj situaciji da su nam vezane ruke i da smo svi skupa 
malo sudjelovali u ovim dogañanjima. Davnih dana, tko me htio slušati, a nisu me slušali, 
upozoravao sam, prije 15 godina, da se ručak jednom mora platiti, a sada ručak dolazi na 
naplatu. Nisam uvjeren, Master plan će se dogoditi, ne morate se bojati da će nam bolnicu 
netko uzeti, bolnica će ostati tu gdje je, no, meñutim, kako će ona funkcionirati, to je druga 
stvar. Sasvim sigurno, ono što bolnica treba biti, a to je dostupna zdravstvena skrb, da mora 
biti stalna, kontinuirana. Bojim se da se neće u nekim segmentima to više moći ostvariti uz 
dosadašnje uvjete. Uvijek se radi o novcima. Naime, o tome je trebalo prije misliti. Osobno, 
nema tu nikakve zloće, svi ste u tome sudjelovali, uvijek sam bio skeptičan, nikada ne bih 
potpisao sa ministrom sporazum koji ste vi potpisali. Iz onog što će učiniti ministar ili 
aktualna politika, ne ulijeva povjerenje, jer iz nekih njegovih izjava mogu zaključiti, kad on 
hvali jednu sjeverozapadnu, odnosno na jednom poluotoku bolnicu koja je najneefikasnija kao 
primjer  najbolje, onda vidim da su to neke političke odluke koje se ne temelje i odluke koje 
će se donijeti će se temeljiti na politici, a ne na argumentima. Prema tome, bojim se da nismo 
toliko jaki, niti momentalno vladajuća struktura da može utjecati, neće moći utjecati i da će se 
odluke donositi u nekim drugim krugovima, na nekim drugim lobijima. Tu ćemo loše proći, 
jer smo u ovom trenutku politički mala županija, sa nemogućnosti  da utječemo na neke 
procese. Podsjetit ću, naravno da su dugovi rasli, kad smo imali 9,8 milijuna kuna, gradili smo 
bolnicu i falilo nam je 500.000,00 mjesečno, Županijska skupština je rekla poslujte, pružite 
usluge. Mi smo pružali, onda smo došli do gubitka, ali nije to bio gubitak jer smo imali 
nenaplaćene realizacije koje Minsitarstvo nije htjelo platiti, koji je bio 40 milijuna. Kad smo 
izborili, argumentima, na 11,800 milijuna, onda se rekli fali vam 500.000 pa vam je dosta 
10,5 milijuna, ovih 1,5 milijuna kroz četiri godine ćete vraćati dug. To je bila realnost, to se 
moglo, No, nastupila je jedna druga politika, išlo se, imamo novaca, idemo trošiti, pa smo 
zaposlili kog je trebalo i koga nije trebalo i došlo se od 670 na 830 zaposlenih. Tu je glavni 
generator krize što je bolnica u gubitku i to će se dalje gomilati. Što učiniti? O tome bi se 
moglo diskutirati, samo upozoravam da nam neće biti lako. Moramo se zamisliti i trebamo 
prepustiti struci, argumentima, gospodine Stapar, morate se boriti s argumentima, morate se 
boriti protiv politike, jedne, druge i treće. Imat ćete podršku javnosti, ja ću inzistirati na tome, 
imate ćete podršku kolega.  
 
 DARKO LEDINSKI: Naravno da je dr. Bardek kao dugogodišnji medicinski djelatnik 
i dugogodišnji ravnatelj bolnice, kada je govorio o stručnom dijelu, vrlo dobro dijagnosticirao 
i postavio stvari. To su činjenice o ručku koji dolazi na naplatu jer nema besplatnog ručka, 
svaki ručak netko mora platiti. Sanacijski upravitelj, dr. Stapar spomenuo je u jednom 
trenutku svojeg izlaganja nešto preko čega smo olako prešli i danas, kao činjenice, a preko 
čega smo olako prešli u vrijeme kada se ta odluka donosila, iako sam od onih koji se ne vole 
vraćati na prošle vlade, na prošlost. Želim podsjetiti da u trenutku prijenosa osnivačkih prava 
sa Koprivničko-križevačke županije na Ministarstvo zdravlja naša županijska bolnica je bila 
bolnica IIIA kategorije, što smo mi, sjećate se, jako teško prihvatili i borili se protiv toga. 
Meñutim, nismo uspjeli ni u gradu ni u županiji, tamo neka prošla Vlada, ne ova Vlada, koja 
je danas za sve kriva, a za to nije kriva, je donijela ovu Odluku. Ova IIIA kategorija odreñuje 
vrstu usluga, stručnih kadrova i svega ostalog što odreñenoj bolnici pripada i u kom pravcu se 
može razvijati. Kad su odreñene kategorije, znači da se tu podrazumijeva broj specijalista, 
ostalog osoblja itd., pa i količina sredstava. Tada smo bili nezadovoljni i nitko nije za to 
snosio odgovornost, nitko nije bio smijenjen, nitko nije dao ostavku.  
 Kada je riječ o SDP-u i o stavu SDP-a o ovoj temi, govorim i na ovoj razini županije, 
ali nemojte mi zamjeriti, govorim kao saborski zastupnik, netko tko danas čini vladajuću 
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koaliciju, ministar zdravlja dr. Rajko Ostojić dolazi iz redova SDP-a i ovu Vladu vodi 
premijer koji dolazi iz redova SDP-a i u našoj koalicijskoj Vladi, da, najveća je odgovornost 
SDP-a i za sve ono što činimo dobro, a posebno za ono što činimo loše. Od te odgovornosti, a 
bilo je ovdje pitanje odgovornosti, naravno da ne bježimo. Za ono sve što činimo dobro i loše, 
snosimo i snosit ćemo posljedice, političke i sve druge. Dakle, stav je SDP-a da se nivo 
zdravstvene zaštite, zdravstveni standard koji se pruža prema svakom grañaninu Republike 
Hrvatske, nipošto ne smije smanjivati, da se mora zadržati ovaj standard usluga, sigurnosti, 
naravno sa intencijom da se poboljšava. U današnjem napretku medicine koja svakodnevno 
napreduje i liječi neizlječive stvari i liječi ono što nije bilo moguće liječiti, naravno da je 
medicina sve skuplja. Da bismo ovaj svoj stav o zdravstvenoj sigurnosti i zdravstvenom 
standardu zadržali moguće je to učiniti na dva načina. Jedan način je povećanje izdvajanja za 
zdravstveni sustav. Svakoj od ustanova, svakom tko u tom sustavu djeluje dati veću količinu 
novaca koja je potrebna jer se više liječi, više ima lijekova, više ima aparatura, više ima 
supspecijalnosti. Kako svakodnevno svjedočimo, a to je dio ove javne potrošnje, da nam je ta 
javna potrošnja prevelika, dakle, ti naši izvori su inače vrlo limitirani, vrlo ograničeni i sasvim 
sigurno i ministar zdravlja i svi ostali su izloženi kritikama da se previše troši u zdravstvenom 
sustavu. S druge strane mi opravdano negodujemo jer naša bolnica, svi mi, ne dobivamo onu 
količinu novaca za koju smatramo da nam je potrebna. Drugi način da se postigne isti ovaj cilj 
o kojem cijelo ovo vrijeme govorimo i koja je odrednica SDP-ove Vlade je da se 
reorganizacijom i eliminiranjem praznih hodova i nepotrebne potrošnje koja ne doprinosi 
direktno zdravstvenoj skrbi i zdravstvenom standardu kroz tu reorganizaciju, racionalizaciju i 
eliminiranjem nepotrebnih troškova osigura da se zdravstvena kuna koristi isključivo za 
potrebe pacijenta, zdravlja, prevencije i svega ostaloga. 
 Uvjeren sam i slažem se i glasao sam za da je ovakva rasprava o sekundarnoj 
zdravstvenoj skrbi bila potrebna i nije uopće važno u čijem je titularu bolnica, ona je uvijek 
naša, uvijek će ostati naša, neće ju nitko odnijeti i naši ljudi će se u njoj liječiti, nadamo se 
svakim danom sve uspješnije. Iskreno se nadam da ćemo na Županijskoj skupštini i na svim 
tijelima vrlo brzo otvoriti istu ovakvu, stručnu i pripremljenu raspravu o onom dijelu koji je 
direktno u ingerenciji lokalne uprave i samouprave, a to je primarna zdravstvena zaštita. To su 
oni naši liječnici u svakoj općini u svakom selu, oni liječnici koji bi morali i koji često 
obavljaju gro posla, prije nego doñemo u bolnicu, nećemo ni doći u bolnicu pa nećemo niti 
stvarati troškove u bolnici, pa će ostati zdravstvene kune za one koji su stvarno bolesni i koji 
stvarno moraju biti u bolnici. Krajnji cilj treba biti da čovjek ne provede ni jedan sat, ni jedan 
dan na bolničkom krevetu ako to nije potrebno. Primarna zdravstvena zaštita i ono što je 
direktno u ingerenciji Županije i za što imamo pravo izdvajati novce i na to utjecati će znatno 
smanjiti pritisak na sekundarnu zdravstvenu zaštitu, na bolnicu i ostat će zdravstvene kune za 
ono što nam treba.  
 Kada ste postavili pitanje odgovornosti, da ja sam uvjeren da sanacijski upravitelj i 
Sanacijsko vijeće naše bolnice će jednim dijelom sudjelovati i da je to normalno po 
zapovjednoj liniji, u odgovornosti kakva će biti budućnost naše županijske bolnice. Jedino 
država može sanirati bolnicu, jer nitko drugi financijski to nije mogao učiniti. Ta Odluka 
Županijske skupštine i Župana, ne samo da je bila dobra, nego je bila jedina normalna. Svojim 
radom, svojom stručnošću, svojim voñenjem bolnice i sanacijski upravitelj i sanacijsko vijeće  
moraju osigurati upravo ovo što je dio vas govorio; stručne, financijske, organizacijske i sve 
druge uvjete da naša bolnica sutra ne bude bolnica IIIA kategorije, nego da postane regionalna 
bolnica. Bez obzira sumnjali u političku moć ili nemoć pojedinih zastupnika, ministara, 
zamjenika ili ne znam koga, koji dolaze iz ove Županije, ova koalicijska Vlada ne funkcionira 
po političkim lobijima i po političkim interesima, nego u prvom redu poštuje stručnost i ono 
što su ljudi na odreñenom prostoru pokazali. U tom dijelu sanacijski upravitelj i sanacijsko 
vijeće snose, djelomično, odgovornost o budućnosti naše bolnice.  Siguran sam i ne 
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zaključujem to na osnovu medijskih špekulacija i natpisa da su osigurali sve stručne 
pretpostavke da naša županijska bolnica, nakon što u sljedećih nekoliko dana, a Vlada 
Republike Hrvatske je najavila da će to biti u sljedećih nekoliko dana, ministar zdravlja 
predloži, a Vlada prihvati taj tzv. Master plan, gdje sam uvjeren i za to će SDP u državi, u 
ovoj Županiji i ovom Gradu, da, snositi i političku odgovornost, da li ćemo po prvi puta 
osigurati da naša županijska bolnica postane regionalni lider i regionalna bolnica. Ako u tome 
uspijemo neće biti nikakvih velikih fešti, bit će to normalno, ako u tome ne uspijemo, da, ne 
sakrivamo se iza nikoga i ničega, snosit ćemo za to, svu političku odgovornost. Reći ću da je 
to jedan od glavnih zadataka koje smo si postavili svi koji u ime politike, možemo aktivno 
sudjelovati u donošenju ovih odluka, za to ćemo snositi i odgovornost i od te odgovornosti ne 
bježimo. Kada uspijemo u tome da našu bolnicu podignemo na viši nivo da postane 
regionalna bolnica, onda će to biti zasluga svih nas.  
 
 MIJO BARDEK: Gospodine Ledinski vi ste to lijepo obrazložili, čak ste dobro 
baratali sa stručnim stvarima, to me iznenañuje u pozitivnom smislu. Čuvao bih se teških 
riječi, mislim da ne treba stavljati svoju političku karizmu, vjerodostojnost, na ovom mjestu, 
na kušnju. Mislim da nije realno, da ćemo mi biti regionalna bolnica i svi se trebamo s tim 
pomiriti. Mislim da je realnost da ostanemo dobra III kategorija, dobra, vrhunska županijska 
bolnica. Možemo biti, a to je realnost, možda će to biti, nemojte me držati za riječ, mislim da 
sam na tragu toga, može se dogoditi da pojedini odjeli, to je to funkcionalno spajanje, znamo 
gdje je bolje, ako slučajno u Varaždinu, trenutno, ima bolji okulist idemo u Varaždin, ako ima 
u Koprivnici bolja ortopedija, idemo k ortopedu u Koprivnicu. Tu će doći do preslagivanja u 
stručnom dijelu i povezivanja. Tako da se može dogoditi da će pojedini odjeli biti regionalni 
centar, a ne čitava bolnica. 
 
 IVAN PAL: Suradnja izmeñu bolnice i županije niti jednog momenta nije oslabila, bez 
obzira što smo pred više od godinu dana upravljačka prava predali državi. Mislim da to 
gospodin Stapar može potvrditi. Razgovaramo o sanaciji bolnice, razgovaramo o nečemu što 
je imaginarno. Sanacije bolnice nema. Nije odobren sanacijski plan. Dr. Stapar je bio ravnatelj 
bolnice, 31. 1. 2013. godine kad smo predali upravljačka prava, do danas nije odobren 
sanacijski plan. Sve ono što uprava može sada raditi, može raditi temeljem svojih procjena i 
mogućnosti koje su im na raspolaganju. Morate znati da se mjesečni prihod sa nekakvih 11 
milijuna spustio na devet milijuna mjesečno. Naravno da je unutar sustava pronañen izvor 
ušteda, odreñeni broj ljudi više ne radi. Znam, slažem se s dr. Bardekom, da taj ručak nekad 
treba platiti. Meni se čini da te ručkove mi plaćamo. Poruka ove Skupštine i ove točke danas 
bi trebala biti, da jasno i glasno, struka ima svoj dio, a politika ima svoj dio, svi zajedno 
trebamo poslati poruku da se nećemo složiti niti sa milimetrom niže razine usluge koju imamo 
sada u našoj bolnici, zvala se ona regionalna, županijska, koprivnička, gradska ili neka druga. 
Imamo prilično visoki standard i to želimo zadržati. Zamolit ću dr. Stapara da nam pojasni da 
li je ta kategorizacija toliko važna, ili možda da vidimo što je sa akreditacijom, gdje je to 
stalo, na koju smo se jako pozivali i čekali smo, znači procjenu kvalitete rada. U jednom 
dobrom dijelu kategorizacije odlučuju kvantitativni pokazatelji, a ne kvalitativni. Županija je i 
ove godine predvidjela kroz decentralizirana sredstva, nešto kroz izvorni prihod, skoro četiri 
milijuna kuna za bolnicu. To je naša bolnica, mi se nje ne odričemo. Molim vas isto tako da 
zauzmemo jedan zajednički stav, bez obzira na političku boju, da ćemo svi sve skupa 
poduzeti, jer do sada iz ovoga grada i ove županije je premalo zajedničkih poruka otišlo 
prema ljudima koji si u Zagrebu uzimaju za pravo suditi o tuñim sudbinama na nekom 
teritoriju. 
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 DARKO KOREN: Nadam se da ova prva sjednica na kojoj gospodin Ledinski neće ići 
u pravcu da naruši naše neke odnose, ali moram reći da sam razočaran s ovom vašom 
raspravom. Čak bih rekao da je dobro da vas nisu izabrali za župana. Ona je sa nekakve ex 
katedre stanovišta savršena, vi ste pametan, inteligentan, obrazovan, elokventan, imate znanje, 
radili ste na nekim poslovima, ali ovo što smo danas čuli to ništa ne rješava ovdje. To je jedno 
lijepo predavanje koje bi bilo savršeno na nekakvom skupu takve vrste. Mi smo ovu temu 
nametnuli da u jednom ozračju nekakvog zajedništva, koliko god je to moguće u našem 
političkom svijetu, stanemo na zadnju liniju obrane tog našeg zdravstvenog sustava za koji 
smo se svi složili da je najvažniji. Svako od nas ima u tom smislu svoju zadaću. Od puno 
priče tu nema velike koristi. Tvrdim da proces ne ide u dobrom smjeru, imam informacije o 
tome, ako vi imate drugačije, svaka čast. Skidam vam kapu i povlačim sve ovo što sam rekao. 
Recite nam sutra kada će se sanirati ovi dugovi? Kažete sanacija je rješenje. Koja sanacija, 
ako je bilo 60 milijuna, sada je 108 milijuna. Gdje je tome kraj. Ovu razinu zdravstvene 
zaštite koju ovi djelatnici, liječnici, svaka im čast, održavaju, održavaju na račun povećanja 
tih gubitaka. Gdje je tome kraj?  
 Ja sam s dr. Bardekom prolazio u svojoj političkoj karijeri razna turbulentna vremena i 
bez obzira na to, jako cijenim neka njegova razmišljanja, ali se ne mogu složiti s tim da je bila 
kriva odluka da smo mi osnivačka prava predali nekome. Drugo nismo ni mogli napraviti. Tu 
nije bilo izbora. To se moralo napraviti. Tvrdim za sebe da sam ja jedan od najboljih 
menadžera u ovoj Županiji, vodim tvrtku od 163 milijuna prometa i svake godine imamo 10 
milijuna dobiti. Kud ćete više. To je otprilike Radnik Križevci. Oni imaju 170 milijuna kuna 
prometa i otprilike toliko dobiti. O čemu pričamo. Valjda se i ja razumijem u ekonomiju, 
nešto malo više. Tvrdim da je to bilo jedino moguće rješenje. Što bi mi sada napravili da smo 
ostali osnivači i vlasnici, imali bi ne 60 milijuna nego 108 milijuna tereta. Po našim aktima, 
osnivač je dužan namiriti kad, tad, gubitak. Nije u tome, uopće, problem tko je osnivač i tko je 
vlasnik. Nije tu bilo alternative niti izbora. Da sam ja mogao birati onda bi ostao gazda te 
bolnice, kad bi mogao gospodariti sa prihodima. Što dr. Stapar može napraviti, ako su mu sa 
11 milijuna smanjeni mjesečni limiti na 8,5 milijuna kuna? Troškovi su isti koji su bili i prošli 
mjesec, samo generirati gubitak. Ako mi možemo upravljati prihodima, onda možemo 
govoriti o našoj odgovornosti za gubitke ili dobitke. Rashodi su manje, više tu negdje. Niti 
jedna riječ, danas, nije išla ovdje protiv vas dr. Staparu, od nikoga od nas. Jednostavno to je 
pitanje sustava. Molim vas u tom smislu da se mi angažiramo svi skupa. Vi koji to možete 
sutra napraviti, otići u Ministarstvo kod tog famoznoga ministra Ostojića, iako objektivno, 
mislim da on više ne može ništa napraviti, možda može, da vidimo gdje je ta naša bolnica 
sutra. Da li smo mi regionalna ustanova, oko koje će se netko drugi okupljati ili spadamo pod 
nekog drugog, jer se ukida ovo ili ono. Recite nam da mi možemo na to reagirati. Rekli smo 
da to sve skupa treba depolitizirati, kao što smo depolitizirali neke druge projekte, pa smo 
danas uspjeli, ipak, dovesti blizu kraja. Nije sada najvažnije spomenuti, ne znam koliko puta, 
ime neke stranke. Stranka nije bitna, bitni su pacijenti i u tom smislu, namjerno ili 
provokativno na kraju svoj obraćanja govorim, da se svi skupa trgnemo, probudimo da iz sebe 
iskoristimo svu tu energiju, pa bila ona i negativna, ali za ostvarenje cilja to je da bolnica i 
zdravstveni sustav ove Županije opstane.  
 
 PETAR STAPAR: Dozvoliti ćete mi, ako ne budem odgovorio na sva pitanja, da me 
podsjetite na ono što sam propustio. Odgovor gospodinu dožupanu na pitanje oko akreditacije 
bolnice. Naravno, mi smo pripremili sve dokumente o akreditaciji, Akreditacijska agencija za 
sada još nema nikakvih informacija, kada će oni pokrenuti sam taj postupak. Mi smo spremni 
i mislim da po svim pokazateljima kada oni doñu, će zateći zadovoljavajuće stanje i da ćemo 
dobiti ono što nam po akreditacijskom sustavu i pripada. Htio bih se nadovezati na gospodina 
Delimara koji je citirao iz dnevnog tiska, tu je bilo dosta toga rečeno, trebalo je nešto, ili nije 
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li trebalo. Ja ću govoriti ovdje, moja uloga je, kao ravnatelj odnosno kao sanacijski upravitelj, 
govorit ću kao struka. Onoga časa kada sam vam na Županijskoj skupštini rekao da je bolnica 
u problemu i da ne možemo svoje dugove financirati, jer se zbog nedovoljnih prihoda 
povećavaju, gdje sam apelirao na vas da učinite nešto u tom smislu da ne doñe do blokade 
računa. Naravno da ću to uvijek tako zastupati jer je to moja bitna uloga kao sanacijskog 
upravitelja bolnice.  
 Nadovezao bi se na gospodina Bingulu kada je rekao, „vi morate slušati ono što vam 
kažu jer ćete i vi otići“. Ovdje nisam ja bitan, niti je bitno tko je ovdje sanacijski upravitelj. 
Ono što je moja funkcija i što sam ja bitna je to da svaki stanovnik ove Županije mora dobiti 
zdravstvenu zaštitu, za to sam ja bitan. Da li će biti ovdje Petar Stapar ili će biti netko drugi, 
to uopće nije važno. Moja funkcija, mene kao osobe nije važna, važna je moja funkcija kao 
sanacijskog upravitelja. Bilo je spomena o tome, naravno da su ljudi zabrinuti o tome da li će 
se nešto u ovoj bolnici oduzeti, da li ćemo ukinuti odreñene odjele, da li će se i dalje moći 
pružiti odreñena zdravstvena zaštita. Ono što bih vam htio, dati jedan kratki rezime sa 
stručnoga pogleda. Razvojem medicine, promijenile su se i neke doktrine oko liječenja samih 
pacijenata. Prije 40-tak godina na oftalmološkom odjelu prosječno vrijeme ležanja bilo je 30 
dana, danas je to prosječno 2,5 dana. Čuli ste i čitali u novinama da idemo ka razvoju dnevnih 
bolnica, zato što je medicina sve više skuplja, omogućeno je novim lijekovima, novim 
dijagnostičkim postupcima, da se to vrijeme koje je potrebno provesti u bolnici svede na 
najmanju moguću mjeru, s time da se pruži zadovoljavajuća zdravstvena skrb.  
 Gospodin Bingula je spomenuo skupe lijekove. Skupi lijekovi se neće ukinuti, 
govorim to kao struka, skupi lijekovi su nešto što je potrebno pacijentima i svaki pacijent ove 
Županije dobiva onaj skupi lijek koji mu je potreban za liječenje njegove bolesti. To vam 
odgovorno tvrdim i dalje.  
 Spomenuli ste veći mortalitet od nataliteta, spomenuo sam da sa epidemioloških 
pokazatelja on se nije povećao. Nažalost, mi imamo sa demografskih pokazatelja drugu stranu 
da nam je nastupila bijela smrt, to znači da više ljudi umre, da li prirodnom smrću, da li od 
bolesti, nego što nam se rodi.  Pitali ste me oko karcinoma, kada je taj trenutak, kada će 
netko umrijeti, odnosno kad ga treba pregledati. To vam ne mogu jednoznačno odgovoriti, 
zato što o svakoj bolest, o svakom čovjeku ovisi kakva će biti njegova prognoza. Mogu reći 
da, za sada, u koprivničkoj bolnici, sve dijagnostičke pretrage, svi terapijski postupci su u 
stručno prihvatljivim granicama. Znači, svaki pacijent dobije zdravstvenu zaštitu u 
opravdanim medicinskim granicama, što je vezano uz njegovu bolest.  
 Netko će postaviti pitanje zašto je netko dobio ultrazvuk za jedan dan, a netko čeka 
godinu dana. Morate biti svjesni da svi oni kojima je potreban ultrazvuk danas ili je potreban 
jučer, su ga dobili jučer. Oni koji imaju medicinsku indikaciju da taj ultrazvuk dobiju za 
godinu dana, naravno da će ga dobiti tada, zato što imamo ljude kojima je to potrebnije ranije. 
Strah od nečega nije indikacija da tu pretragu mora dobiti i ranije. Ono što je najvažnije da 
onaj kojemu je po svim medicinskim parametrima važno da dobije tu pretragu, dobije onda 
kada je ona potrebna.  
 Što se tiče bojazni o ukidanju odreñenih odjela, dozvolite da vam dokažem da te 
bojazni nema, zato što je nedavno donijet Pravilnik o unutarnjem ustrojstvu u našoj bolnici i 
po Pravilniku svi postojeći odjeli i dalje ostaju kao takvi, znači sva zdravstvena zaštita se 
pruža dalje. 
 Naravno da će mi netko postaviti pitanje što je s odjelom reumatologije. Kao 
sanacijski upravitelj zadužen sam za sve što se pruža u koprivničkoj bolnici imamo i izvore 
financiranja. Odjel reumatologije nikada nije imao ugovor s HZZO-om, niti su ga odreñene 
bolnice imale. Mi smo takav odjel osnovali da bismo mogli na neki način organizacijski 
pružiti odreñeni vid liječenja. S obzirom da je donesen novi Pravilnik o ustrojstvu bolnica koji 
je izašao u Narodnim novinama, pa shodno tome smo i mi donijeli naš interni pravilnik o 
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unutarnjem ustrojstvu, odjel reumatologije kao takav više ne može postojati jer ne 
zadovoljava kriterije po Pravilniku o organizaciji općih bolnica, ali svi pacijenti, ne znači da 
neće dobiti takvu zaštitu. Oni će ju dobiti na drugim odjelima koji postoje u bolnici, njihova 
će skrb biti organizirana unutar drugih odjela. To je ono što je najvažnije, njihova zdravstvena 
zaštita nije dovedena u pitanje. Da li ćemo biti regionalna bolnica, da li nam je to važno kao 
što je dr. Bardek naveo. Meni osobno, mislim da jest važno, zato što mislim da imamo 
potencijala. Mislim da to i zaslužujemo pa se nadam da ćemo i to uspjeti dokazati. Upravo 
ovo što vam kažem, svim mjerljivim parametrima mi to možemo ispuniti. 
 Ovo što smo govorili oko doktrine liječenja, naravno da nije potrebno i u 
Ferdinandovcu i u Molvama i u Križevcima izgraditi bolnicu. Ono što je bitno, to je da svaki 
liječnik u svakom tom mjestu, to govorim kao liječnik, on mora biti dostupan čovjeku, ne 
bolnica. Bolnica će svojom funkcijom obaviti onaj dio zdravstvene zaštite koji je potreban, ali 
je bitna ta dostupnost liječnika u svakome mjestu.  
  Dobro je navedeno, ako mi imamo dobru ortopediju zašto se ne doći k nama liječiti. 
Ako netko tko je udaljen 20 km od nas ima dobro razvijenu drugu vrstu zdravstvene zaštite, 
što nas sprječava da mi pomoć ne potražimo tamo. To ne znači da smo mi umanjili ono što 
imamo ovdje, pa već i danas mi za odreñene zdravstvene pretrage putujemo u Zagreb i to 
prihvaćamo zdravo za gotovo. To je nešto što tako funkcionira i u drugim europskim 
državama da se okrupnjivanjem odreñenih resursa, s time se ne dolazi do postavljanja 
gubljenja entiteta i same opstojnosti odreñenih zdravstvenih ustanova, mogu pružiti 
kvalitetnija i organiziranija zdravstvena zaštita u tom pogledu. Stoga mislim da bismo na neki 
način mogli naše sugrañane razuvjeriti od nekakvog straha da će izgubiti na kvaliteti pružene 
zdravstvene zaštite ili da neće moći ostvariti pravo na zdravstvenu zaštitu tamo gdje su i do 
sada naviknuli.  
 
 PREDSJEDNIK: Mislim da bi s ovim mogli zaključiti ovu informaciju. Da li smo 
nešto pametniji ili nismo, to si procijenimo sami. Da li nešto više znamo ili ne? Mogu 
pročitati jedan komentar našeg čitatelja koji sam danas vidio na KC portalu, a vezano uz 
raspravu o našoj bolnici. Piše „kaj delaju naši lobisti u Zagrebu“? Mislim da je s tim sve 
rečeno što se tiče bolnice. Znači, tko bude više lobirao i tko će se bolje snaći taj će imati 
bolnicu višeg ranga. Tako je to, nažalost, uvijek bilo, tako će i biti. Mislim da nema smisla da 
se više ovdje bavimo ovom problematikom. Čuli smo sve što smo mogli. Iz ovog ćemo svaki 
zaključiti što želimo.  

 Ovo je kao Informacija  i o njoj se ne glasuje.   
 

Točka 3. 
 

 PREDSJEDNIK: Prijedloge zaključaka s izvještajima smo primili. Raspravu je 
proveo Odbor za financije i proračun i podržali su izvještaje.   
 Obrazloženje daje župan Darko Koren, ukoliko je potrebno. 
 Da li se predstavnici Odbora žele javiti? Da li se predstavnici klubova članova žele 
javiti? Otvaram raspravu. 
 
 Županijska skupština, bez rasprave, glasujući o svakom prijedlogu posebno, 
jednoglasno (38 glasova „za“) donosi  
 

   Z A K L J U Č A K 
  o prihvaćanju Izvještaja o korištenju sredstava Proračuna Koprivničko-križevačke 

županije  – Proračunska zaliha za: 
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a) prosinac 2013. godine, 
b) siječanj 2014. godine. 

 

Zaključak i Izvještaji prilažu se zapisniku i čine njegov sastavni dio. 
 

Točka 4. 
  

 PREDSJEDNIK: Prijedlog Odluke smo primili. Raspravu je proveo  Odbor za 
financije i proračun i podržao  prijedlog.  
  Obrazloženje daje župan Darko Koren. 
 
 DARKO KOREN: Unatoč odreñenim informacijama da ima raznih mišljenja oko 
ovakvog modela financiranja rada političkih stranaka i članova grupe birača, smatramo da je 
to u okviru redovne procedure i iznosa koji su primjereni vremenu i prostoru. Svaka politička 
stranka ima u okviru svojeg djelovanja i segment financiranja. Našim aktima imamo odreñeno 
na koji način i u kojim iznosima se financira po članu u Županijskoj skupštini. Znam da su 
neki prijedlozi bili na sjednicama gradskih vijeća, konkretno Grada Koprivnice o umanjenu 
tih iznosa za funkcioniranje političkim strankama. U ovom trenutku mi smo otvoreni za svaki 
prijedlog. Znam da je to više političko pitanje, kad razgovaramo o umanjenju tih iznosa. Može 
to biti, ne znam koliko posto manje, javnost će to opet percipirati na način kako i sada 
percipira da je to samo trošenje novaca. Ako vi mislite da treba to umanjiti, bilo tko, ja 
osobno neću tome biti prepreka, jer to nije ni politički mudro. Zašto bi se ja zalagao da to baš 
ostane. Ne znam što bi u ovom trenutku mogao reći, nego da je, za sada, ovo naš prijedlog. 
Ukoliko bude i drugih prijedloga možemo napraviti kratku pauzu, da se konzultiramo oko 
toga, ako želite, donijet ćemo jednoglasnu odluku. Za sada predlažemo ovo rješenje koje smo 
predložili ovom Odlukom.  
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici odbora žele javiti? Da li se predstavnici 
klubova članova žele javiti?   
 
 TOMISLAV BABIĆ: Predlažem pauzu. 
 
 PREDSJEDNIK: Odreñujem pauzu od deset minuta. 
 
 (nakon pauze) 
 
 PREDSJEDNIK: Prije nego nastavimo s radom, molim da se izvrši prozivka članova 
Županijske skupštine. 
 
 MARINA HORVAT PAVLIC: Vrši prozivku članova. 
 
 PREDSJEDNIK: Konstatiram da je prisutno 36 članova i članica Županijske 
skupštine. 
 Otvaram raspravu za predstavnike klubova. 
 
 TOMISLAV BABIĆ: Klub članova SDP-a, HNS-a, HSU-a i HSLS-a ima prijedlog 
da se sredstva smanje za 30% te da se iznos od 30% prenamijeni za poticanje zapošljavanja, 
odnosno neke potpore u poduzetništvu. Prijedlog ćemo upotpuniti do rebalansa proračuna. 
Svjedoci smo da trenutno na Zavodu za zapošljavanje ima oko 9.500 nezaposlenih, 
predlažemo da jednostavno pošaljemo poruku da vodimo brigu o svojim grañanima. 
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 MIJO BARDEK: Klub nezavisnih članova predlaže da se sredstva smanje za 50%, 
na način da se 30% izdvoji za djecu s poteškoćama u razvoju, a 20% za nezaposlene.  
 
 PREDSJEDNIK: Otvaram raspravu za članove i članice.  
 
 ZLATKO DELIMAR: U Proračunu Koprivničko-križevačke županije za 2014. 
godinu – Tekuće donacije političkim strankama, osigurana su sredstva za djelatnost političkih 
stranaka u iznosu 515.000,00 kuna.   
  Predlažem da se u Zaključku o rasporedu sredstava Proračuna Koprivničko-
križevačke županije za 2014. godinu umjesto predloženog sredstva rasporede na sljedeći 
način: 

Socijaldemokratska partija Hrvatske, Županijska organizacija Koprivničko-križevačka, 
Koprivnica u iznosu 61.233,24 kune. 

Hrvatska narodna stranka – Liberalni demokrati, Županijska organizacija 
Koprivničko-križevačka, Koprivnica u iznosu 26.735,64 kuna.  

Hrvatska demokratska zajednica, Koprivničko-križevačka županija, Koprivnica u 
iznosu 87.968,87 kuna.  

Hrvatska socijalno-liberalna stranka, Županijska organizacija Koprivničko-križevačka, 
Koprivnica u iznosu 8.624,40 kuna. 

Hrvatska seljačka stranka, Županijska organizacija Koprivničko-križevačke županije, 
Koprivnica u iznosu 96.593,27 kuna. 

Hrvatska stranka umirovljenika, Županijska organizacija Koprivničko-križevačka, 
Koprivnica u iznosu 17.248,80 kuna. 

Autohtona-Hrvatska stranka prava, Zagreb, 8.624,40 kuna. 
Stranka umirovljenika, Zagreb, 9.486,84 kune. 
Hrvatski laburisti – Stranka rada, Podružnica Koprivničko-križevačke županije, 

Koprivnica u iznosu 18.111,24 kune. 
Članu Županijske skupštine izabranom s liste grupe birača dr. Bardek Miji, na poseban 

račun, u iznosu 8.624,40 kuna. 
Članu Županijske skupštine izabranom s liste grupe birača Lacković Željku, na   

poseban račun, u iznosu 8.624,40 kuna. 
Članu Županijske skupštine izabranom s liste grupe birača Švaco Mladenu, na   

poseban račun, u iznosu 8.624,40 kuna. 
 Predloženim Zaključkom rasporeñuju se sredstva u iznosu od 364.196,07 kuna u 
skladu s odredbama Zakona o financiranju političkih aktivnosti izborne promidžbe.  
 Obzirom na sve težu gospodarsku i socijalnu situaciju na području županije koja se 
očituje sa 9.871 osobom prijavljenom na Zavodu za zapošljavanje smatramo da bi se umjesto 
predviñenih 515.000,00 kuna za ovu svrhu trebalo isplatiti 364.196,07 kuna, a ostatak bi se 
mogao u sljedećem rebalansu proračuna usmjeriti za socijalno zbrinjavanje grañana 
Koprivničko-križevačke županije.  
 

MILAN BINGULA: Stvarno vam se divim, od srca vam se divim, u svoje osobno ime 
i u ime Autohtone hrvatske stranke prava. Divim vam se iz razloga što niste imali snage 
provesti ono što Autohtona hrvatska stranka prava unatrag dvije godine traži na nivou države 
da se zabrani financiranje političkih stranaka iz državnog proračuna. Vi sjedite u Saboru, vi 
sjedite u Vladi, vi ste doveli do ove sramne situacije koja je, ne samo u županiji, nego u 
Hrvatskoj, da su se tvrtke raspale, da su ljudi na ulici, da djeca nemaju za kruh. Kako vas nije 
sramota tu pričati o tome, umjesto da gore pričate. Ovdje hoćete skupiti jeftine političke 
poene. Sram vas bilo. Krenite od Vlade, da se sve političke stranke prestanu financirati iz 
državnog proračuna, da se sve usmjeri u gospodarstvo i zapošljavanje ljudi. Ovo što vi 
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predlažete ovdje, to je sramno, skupljanje političkih poena na sraman način. Ima načina na 
koji se možete svojih sredstava odreći u bilo čiju korist hoćete. Mi smo našli način i zato 
nećemo ni kune uzeti. 

 
    PREDSJEDNIK: Molim predlagača da se očituje o ovim prijedlozima i 

amandmanima, imamo cjeloviti amandman.  
 

DARKO KOREN: Prema svemu predloženom teško je naći rješenje. Dolazimo do 
toga da bi mi podržali sve ove mudre prijedloge. Kako sve to skupa zadovoljiti. Nikako. 
Mislim da je najbliži svemu ovome gospodin Bingula, ne sudim onom prvom dijelu njegovih 
misli, nego ovom drugom da je to na neki način jedan politički potez koji u suštini ne rješava 
puno, 154.000,00 kuna je iznos koji smo izračunali, kada se umanje sredstva svima nama. S 
tim sredstvima se jako teško može pomoći gospodarstvu, pogotovo ovih  9.800 nezaposlenih 
na Zavodu za zapošljavanje, da im to rasporedimo ne bi se puno osjetilo. Političkim 
strankama su to važna sredstva. Mislim da i kolege iz medija koje sve to skupa prate svjesni 
su činjenice da je to jedno čisto političko pitanje. Ako smo mi protiv toga, onda smo socijalno 
neosjetljivi, onda smo bešćutni i slično. Mi jesmo za te prijedloge, ali na koji način naći 
rješenje. Jedni su predložili za gospodarstvo, drugi za socijalu, gospodin Bardek nije definirao 
točno za što. Imam mandat našeg kluba, a imam i mandat predlagača, ja ću predložiti svojem 
Klubu, a vi napravite što hoćete. Do možda nekog bolje pripremljenog rješenja, to sam 
predlagao na početku sjednice, kad sam saznao da će do ovih prijedloga doći, predložio sam 
da to ostavimo do sljedeće sjednice kad ćemo imati rebalans proračuna, pa da to kvalitetnije 
pripremimo, da znamo za koje namjene i koliko. Mi bismo prihvatili da se odreknemo 30% 
prihoda, ali u ovoj situaciji zaista ne znam na koji način i za koga bi se to odreklo. Predlažem 
da naš Klub ne prihvati ove prijedloge, nego da ova Odluka ide u sadržaju u kojem je 
predložena, a mi ćemo se kao stranke odlučiti koliko i kome ćemo donirati. To govorim u ime 
svoje stranke, odgovorno kažem da će HSS od sredstava koja dobije iz ovog proračuna 30% 
donirati onome kome mi odlučimo. Naš je prijedlog da ova odluka ide u ovakvom sadržaju 
kako je predložena. 

 
MILAN BINGULA: Gospodin Župan me krivo shvatio, ja sam rekao dok odluka 

krene od vrha, od Sabora, da se uzme od političkih stranka. Dvije godine mi govorimo da 
treba odluka od gore krenuti i da treba sve uzeti. Ovdje ću podržati ovaj prijedlog koji stoji iz 
razloga jer se ovdje hoće jeftini politički poeni skupiti. 

 
DARKO LEDINSKI: Da li je 150.000,00 kuna banalan novac, kako kome, negdje 

može biti banalan, nešto se može riješiti kad se pomogne jednom čovjeku, to je puno više 
nego kad se ne pomogne nikome. Da li se svima može pomoći? Da li se može pomoći ovom 
broju od 9.871 nezaposlenih na Zavodu za zapošljavanje u našoj Županiji koji nikad nije bio 
tako dramatičan, dugo bismo mogli raspravljati tko je sve tome doprinio. Ono što je  činjenica 
da je to danas najjače županijsko poduzeće, ni jedno drugo poduzeće u Županiji nema toliko 
zaposlenika. Da li je to skupljanje jeftinih političkih poena? Ljudi to mogu komentirati na 
različite načine. Možda nismo do kraja rekli vrlo jasno jednu stvar. Radi se o novcu koji se 
rasporeñuje političkim strankama, ne svim političkim strankama, nego samo onim političkim 
strankama koje svoje članove imaju u Županijskoj skupštini, te temeljem toga ostvaruju pravo 
koje smo mi izglasali da te političke stranke imaju pravo da svoju aktivnost. Svoju političku 
djelatnost jednim dijelom financiraju iz proračuna Koprivničko-križevačke županije, od svih 
poreznih obveznika, bez obzira da li su ti porezni obveznici politički odreñeni, neodreñeni, 
oni daju dio svog novca za financiranje političkih stranaka. U vremenu u kojem živimo, a ne 
treba nikoga podsjećati u kakvom vremenu živimo, najmanje što možemo učiniti, pa makar to 
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neki nazvali i jeftinim populizmom, političkom demagogijom, kada se mnogi ljudi u ovoj 
županiji odriču mnogo toga, da se i mi kao političari, odnosno kao političke stranke, 
podsjećam da smo mi dobrovoljne udruge u koje smo se, sami članovi, udružili u političke 
stranke, odreknemo barem dijela financiranja od svih poreznih obveznika pa tako pokažemo 
da poštujemo trenutak i vrijeme u kojem živimo. Mogu se složiti, moj privatni stav je da, kako 
su političke stranke dobrovoljne organizacije, da bi se trebale, gotovo, isključivo financirati iz 
članarine svojih članova, dotacija i slično. Ja plaćam članarinu svojoj stranci, koja nije mala, 
ali to je zato što ima velika primanja koja mi je omogućila moja stranka, na taj način aktivno 
sudjelujem u financiranju moje stranke, kao i mojih kolegica i kolega. To bi trebao biti 
osnovni izvor financiranja pa tko voli nek izvoli, neka se financira koliko se može. Zašto bi 
neki porezni obveznik koji nije član niti jedne stranke, ne govorim to na nivou županije, ali mi 
ovdje možemo samo o županiji odlučivati, ne možemo u Vladi, jednu lipu izdvajao za moju, 
vašu ili bilo koju stranku. Kao nekakvo prijelazno rješenje ka potpunom ukidanju i kako ne 
bismo destabilizirali stranke i njihovo funkcioniranje, a u skladu s vremenom, porukom, 
mislim da bi bilo dobro, Župan je o tome govorio da prihvatimo ovu Odluku o smanjenju 
30%. Ako sam shvatio naš prijedlog i prijedlog laburista je u istom iznosu ili sličnom. Kada je 
riječ o tome kako će se ti novci iskoristiti, kad ovakvu odluku donesemo i smanjimo ovaj 
iznos, nitko nas ne priječi da to danas moramo odlučiti, to možemo u drugoj sljedećoj prilici 
dogovoriti i rasporediti. Kad bismo danas donijeli Odluku ovakvu kakvu je predlagač 
predložio, znači da je naša poruka da mi svoje novce ne damo, da se mi s time slažemo, a 
možda se do sljedeći put predomislimo, pa ćemo mijenjati odluku koju smo već jednom 
donijeli i naknadno reći smanjujemo za 30%.  

Danas možemo sigurno donijeti odluku kako je predložio naš predsjednik Kluba, a u 
vremenu koje je pred nama lako možemo donijeti odluku kome ćemo tu uštedu od 150.000,00 
kuna dodijeliti. 

 
PREDSJEDNIK: Dozvolite da parafraziram vašeg predsjednika koji je u jednoj od 

svojih povijesnih izjava, izmeñu ostaloga, izjavio da i demokracija košta. 
 

VERICA RUPČIĆ: Izazvao me gospodin Ledinski pa sam se morala javiti. Reći ću 
nekoliko rečenica u ime našeg Zajedničkog kluba. Neobično mi je, ne pratim redovito 
sjednice Sabora, zanima me, danas je kolega Ledinski prisegnuo i postao član ove Skupštine, 
pa ćemo shvatiti da je htio pojačati inauguracijski nastup. Ne znam da li toliko vremena u 
Saboru koristite?  Gospodine Ledinski nam je održao jedno političko predavanje, ja sam se 
osjećala kao da sam na tribini SDP-a. Želim reći da ovo, uistinu sve skupa izgleda nesuvislo. 
Jedni traže 30%, drugi ne znaju ni sami koliko, mi bi mogli tražiti 75%, kome ćemo to 
usmjeriti, ne znamo ni sami. Daljnjim aktivnostima gospodina Mršića, vašeg uvaženog člana, 
ako se tako nastavi pa će za sljedećih mjesec dana biti preko 10.000 nezaposlenih. Sada 
govoriti o tome da ćemo tih 150.000,00 kuna preusmjeriti za nezaposlene, na koji način, ne 
znamo. Ovo što je Župan rekao, kad se vi već pozivate na tu nekakvu osjetljivost da ne bi 
ispalo da smo mi socijalno neosjetljivi, daleko od toga, gospodo draga, dajte vi tih 30% za 
koje predlažete da se smanje ti iznosi, pa te iznose svako od vas ili stranački ili konkretno vi 
koji ste nezavisni članovi, možete usmjeriti kamo želite. Da li će to biti odreñena socijalna 
kategorija, da li je to udruga za pomoć osobama s mentalnom retardacijom ili djeci kojoj je to 
potrebno, to možete i medijski jako dobro iskoristiti. Na taj način si možete priskrbiti 
odreñene političke poene. Podsjetiti ću vas da smo na par mjeseci prije izbora za euro 
parlament, stranke, izmeñu ostaloga, funkcioniraju i žive od tih sredstava. Mislim da smo svi 
toga svjesni. Pitam, par mjeseci prije tih izbora, svi mi planiramo nekakve kampanje, zar se na 
takav način poziva da se radi ispod žita, da se stranke financiraju, ne znam na koji način.  
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Gospodine Ledinski, točno je ovo što ste rekli da stanovnici naše Županije kroz poreze 
izdvajaju sredstva pa nije red da se na taj način troše. Podsjetit ću da na isti način s državne 
razine, što je rekao kolega Bingula, isto tako stanovnici cijele države financiraju stranke, a 
većina njih nisu pripadnici političkih stranaka. Ovdje ćemo se pozivati na osjetljivost, pravdu 
i ne znam što, a kad sjedimo u Državnom saboru onda ćemo zaboraviti na tu priču, pa nećemo 
podsjećati da isto tako ljudi izdvajaju i da se kroz financiranje političkih stranka koristi njihov 
novac, bez da se njih za to pita. Podržavam i pozivam naš Klub da podrži ovu Odluku. 

 
ZDRAVKO TUBA: Da li je moguće da ste vi izgubili vjeru u Plan 21 i vaše ministre. 

Oni su hrvatski narod uvjerili da će u roku godinu dana, a već su prošle dvije godine, riješiti 
problem nezaposlenosti. Javlja se strah, da nećemo ovih 150.000,00 kuna koje mi namijenimo 
za nezaposlene, nećemo imati kome dodijeliti. Vjerujemo u vaše ministre, oni će riješiti ovih 
9.000 nezaposlenih, onda nećemo imati kome dati novce. Svaki ponaosob, vi kao Klub i mi 
kao stranka, mi ćemo sigurno svojih 30% donirati, a vi možete i cjelokupni iznos donirati, čak 
i tajno, ne moramo znati kome. 

 
MIJO BARDEK: Bilo je za očekivati da će oko ovoga biti svakakvih argumenata i da 

je ovo politička borba. Činjenica je, koliko se razumijem, ova su sredstva iz Proračuna, 
sredstva poreznih obveznika. Bilo je bojazni kako će funkcionirati političke stranke. Idemo 
jednu drugu činjenicu konstatirati, nas nije briga da li će oni u Saboru, briga nas je, pa ćemo 
drugi put glasati, ili nećemo glasati za ove ili one, mi živimo u ovom okruženju, radi se o 
nama i našim sugrañanima, mi smo članovi Županijske skupštine. Mislim da trebamo naći 
neko razumno rješenje, možda na tragu što je Župan rekao, možda kompromis izmeñu njega i 
drugih, predložio bih, mi nećemo nezaposlenost smanjiti na 20 ili 30% i pitanje je kome to 
usmjeriti. Mislim da u vremenu i prostoru u kojem živimo da se odreknemo odreñenog 
iznosa, recimo 30% i da damo, neka to budu jeftini politički poeni, Centru za djecu s 
posebnim potrebama, njima će to jako puno značiti. Bit će kap u moru prema 9.500 
nezaposlenih. Mislim da je to razumno i pošteno. 

Što se tiče budućnosti i političke borbe, neka si političke stranke razmisle, plaćajte si 
članarinu, svoje kampanje, koje su bile, onakve kakve su bile, obećavalo se. Ja i kolege smo iz 
svojih sredstava financirali kampanju. Neka se političke stranke u budućnosti za svoje 
aktivnosti financiraju iz članarine. Dokle god nećemo biti dovoljno skromni i dok će se 
ovakvim predizbornim dernekima i obećanjima svega i svačega, narod zavaravati, dotle neće 
biti dobro.  

 
PREDSJEDNIK: Vi ste sada došli na 30%. To je bitno zbog glasovanja o 

amandmanima, jer se prvo mora glasati za one koji je najudaljeniji od izvornoga prijedloga. 
 

    DARKO SOBOTA: Mislim da je ova tema i ovaj prijedlog, ovakva jedna socijalna 
osjetljivost, koje u zadnje dvije godine nije bilo, nisam čuo za nju od zgora do dola, nikome 
nije padalo na pamet prije dvije godine, dok smo planirali proračun i kad smo donosili 
odreñene odluke, smanjivati troškove za rad političkih stranaka na području naše Županije. 
Nitko nije govorio o broju nezaposlenih, a trebao je reći. Kad smo već kod toga broja, toliko 
se spominje, tko ga akumulira? Nitko ga ne kumulira tu od nas. Danas je 9.800 nezaposlenih, 
prije dvije godine je bilo 5.600. Znam, reći ćete nismo mi krivi, krivi su oni prije, ona Vlada 
prije. Nitko ne govori, pa čak ni od SDP-a i HNS-a tko to puni taj broj nezaposlenih na birou 
za zapošljavanje. Nitko se ne javlja i kaže što je to u Podravci, pogotovo vi domaći 
Koprivničanci. Zašto se ti ljudi otpuštaju? Da bi se stvorio profit, da bi se stvarale veće 
dividende, da bi bila nekome veća otpremnina kad doñe vrijeme, a doći će vrlo brzo. Nisam 
čuo ni vas gospodine Bardek, nekad kad ste bili u HDZ-u u mojoj stranci da ste bili tako 
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socijalno osjetljivi, a u Županijskom odboru sam već 14 godina. Tih 30% mi iz HDZ-a 
prihvaćamo, ali nećete nam vi rasporeñivati kud ćemo s tim novcem, to ćemo sami odlučiti. 
Ako svima od ovih 9.800 nezaposlenih podijelimo tih 150.000,00 kuna to će biti po 16,00 
kuna svakome. Mi jesmo za smanjenje, ali ćemo mi sami odlučiti kome ćemo donirati ta 
sredstva i na koji način ćemo ih plasirati. Iz čega se mi financiramo, jasno da se financiramo i 
iz tih sredstava. Trebalo bi pogledati liste donatora za zadnje lokalne izbore, pa da vidimo 
koliko je kojih tvrtki sudjelovalo, ali su dobro pojedinci bili iskadrovirani u prijašnje vrijeme 
da bi se mogli malo više svojoj stranci odužiti na način pomaganja, punjenja proračuna 
političkih stranaka. Bolje da razgovaramo, bit će prilike, o drugim stvarima, kako te 
nezaposlene ponovno zaposliti. Gdje su ta sredstva Ministarstva gospodarstva, gdje je ta 
pomoć? Bit će tema? U onim momentima za koje su sve oni krivi prije koji su silna sredstva 
uložili u ovu Županiju, otvorenja radnih mjesta, znate da znam o čemu pričam i mogu to 
dokazati i mogu zorno dati primjer. Jesmo za smanjenje, nismo mi ništa manje osjetljivi nego 
i vi, ali nije niti slučajno da je ta tema baš danas i unatrag zadnjih 14 dana, ali dozvolite da mi 
sami odredimo kud ćemo s tim sredstvima. 

 
PREDSJEDNIK: Završavam raspravu i prelazimo na glasovanje o amandmanima. 

Budući smo došli manje-više do istih iznosa, idemo glasat onim redom kako su amandmani 
davani.  

Prvo glasujemo o amandmanu Kluba vijećnika SDP-a, HNS-a, HSU-a i HSLS-a da se 
linearno smanji 30% i da se kod rebalansa proračuna ta sredstva negdje rasporede. 
Amandman nije točno definiran, ali radi se o smanjenju sredstava za 30%. 

 
Županijska skupština nakon glasovanja većinom glasova (13 glasova „za“, 21 „protiv“ 

i 2 „suzdržana“) nije prihvatila amandman. 
 
PREDSJEDNIK: Drugi amandman prijedlog je Kluba nezavisnih članova, kojim se 

predlaže smanjenje 30%, sa nedefiniranom namjenom. Dajem na glasovanje predloženi 
amandman. 

 
Nakon glasovanja Županijska skupština (13 glasova „za“, 22 „protiv“ i 1 „suzdržan“)  

nije prihvatila amandman. 
 
PREDSJEDNIK: Imamo amandman gospodina Delimara u kojem se vidi da članu 

HSLS-a sredstva nisu smanjena, da li je to slučajno ili namjerno, ne znam, a ostalima je 
smanjeno 30%, da bude jasnije. Dajem amandman na glasovanje. 

 
ZLATKO DELIMAR: To je greška, svima je isto smanjenje. 
 
Županijska skupština nakon glasovanja (13 glasova „za“, 22 „protiv“ i 1 „suzdržan“)  

nije prihvatila amandman. 
 
PREDSJEDNIK: Prelazimo na glasovanje o prijedlogu Odluke koju smo primili u 

materijalima i koju je predlagatelj obrazložio da se svakome stavlja na dušu, ako se usvoji 
ovakav prijedlog, ukoliko se želi odreći odreñenog iznosa i donira sredstva kome želi. 

 
Županijska skupština nakon glasovanja (23 glasa „za“ i 13 „protiv“)  donosi 
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O D L U K U 
o rasporeñivanju sredstava iz Proračuna Koprivničko-križevačke županije  
za  financiranje političkih stranka i članova Županijske skupštine izabranih  

s liste grupe birača za 2014. godinu 
 
 Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 
 

Točka 5. 
 
  PREDSJEDNIK: Prijedlog Odluke podijeljen nam je prije sjednice. Obrazloženje daje 
župan Darko Koren. 
 
 DARKO KOREN: Mislim da je u obrazloženju jasno opisano i svima je jasno da je A-
HSP u svom djelovanju po rješenju nadležnih tijela počinila prekršaj koji za posljedicu ima 
zabranu financiranja iz ovih izvora o kojima smo pod prethodnom točkom raspravljali. Tako 
dugo dok se ta odluka ne promijeni, a sada je u postupku, ne možemo isplaćivati sredstva toj 
političkoj stranci. Radi se o tome da oni nisu bili upisani u registar neprofitnih organizacija i 
moramo postupiti po rješenju. 
 
 PREDSJEDNIK:  Da li se predstavnici klubova članova žele javiti? Otvaram raspravu. 
  
 MILAN BINGULA: Nismo znali da moramo priložiti uvjerenje da smo neprofitna 
organizacija, jer zakon govori da stranke koje imaju ispod 100.000,00 kuna, da su neprofitne i 
da ne trebaju podnositi godišnje izvješće. 
 
 PREDSJEDNIK: Dajem prijedlog Odluke na glasovanje. 
 
   Nakon glasovanja Županijska skupština jednoglasno donosi 
 

O D L U K U 
o obustavi isplate sredstava za redovito godišnje financiranje iz Proračuna Koprivničko-

križevačke županije Autohtonoj-Hrvatskoj stranci prava 
 

 Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 
 

Točka 6. 
 

  PREDSJEDNIK: Prijedlog Odluke smo primili. Raspravu je proveo Odbor za  statut i 
poslovnik  podržao  prijedlog.  
 Obrazloženje daje pročelnica  Marina Horvat Pavlic. 
 
 MARINA HORVAT PAVLIC: Donošenjem Zakona o prostornom ureñenju, na taj 
način Zavod za prostorno ureñenje dužan je izmijeniti djelatnosti koje će u budućem vremenu 
obavljati. Tako je u članku 3. Odluke predloženo da se sama djelatnost izmijeni na način kako 
je opisano. U članku 4. standardno smo odredili Zavodu da uskladi svoj Statut sa odredbama 
ove Odluke kao i sa odredbama samog Zakona o prostornom ureñenju, posebice u onom 
dijelu, koji možda nije reguliran ovom Odlukom.  
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici Odbora žele javiti? Da li se predstavnici 
klubova članova žele javiti? Otvaram raspravu. 
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 Županijska skupština, bez rasprave, jednoglasno donosi  

 
O D L U K U  

  o izmjeni Odluke o osnivanju Zavoda za prostorno ureñenje  
Koprivničko-križevačke županije 

 
 Odluka se prilaže zapisniku i čini njegov sastavni dio. 
 

Točka 7. 
 
 PREDSJEDNIK: Informaciju smo primili. Raspravu je proveo Odbor za  
gospodarski razvoj i podržao  Informaciju. 
  Obrazloženje daje zamjenik župana Darko Sobota. 
 
 DARKO SOBOTA: Sukladno našoj Županijskoj strategiji definirani su strateški 
ciljevi konkurentno gospodarstvo s prioritetima. Sve te mjere su sadržane u marketinškoj 
potpori razvoja gospodarstva, unapreñenju preduvjeta za domaća i strana ulaganja u poslovne 
zone, izgradnju i opremanje objekata u školstvu, razvoju financijskih instrumenata za potporu 
gospodarskih aktivnosti.  
 Ono što želimo od ovog materijala, posebice izdvojiti, reći ću da je iz Proračuna za 
ove namjene u protekloj godini isplaćeno sveukupno nešto više od 3.155.000,00 kuna. Ono s 
čime ne možemo biti zadovoljni je prije svega da je malo iskorištenih sredstava na području 
naše Županije što se tiče ulaganja u komunalnu infrastrukturu i poduzetničke zone. Možemo 
mi raspravljati zbog čega je to tako. Da li su, unatrag dvije godine, ove potpore i subvencije 
od strane županije male, da li bi trebale biti veće? Sjećam se i boljih vremena, a ne samo dvije 
zadnje godine, kada je resorno Ministarstvo gospodarstva značajne desetine milijuna ulagalo 
na području naše Županije i otvaranje novih poduzetničkih zona, tada su jedinice lokalne 
samouprave u svojim proračunima izdvajale značajna sredstva za izgradnju tih zona. Što je 
rezultiralo i brojem novo otvorenih objekata, novih hala i brojem novozaposlenih. Ovo što se 
dogodilo u protekle dvije godine po pitanju poduzetničkih zona je bilo prije svega da one 
jedinice lokalne samouprave koje nisu uspjele potrošiti ta sredstva, a sve u cilju uvoñenja reda 
u našoj državi su morale iz svojih proračuna vratiti ta sredstva, bez odgañanja i bez 
eventualno novih rješenja da se ta sredstva koja su ostala neiskorištena vrate. To su bila 
vremena kad su i grañevinski radovi, a ima i ovdje prisutnih koji o tome mogu posvjedočiti, 
pali na tržištu i zaista su ta sredstva u odnosu na ideje i na troškovničke vrijednosti u samom 
postupku javne nabave bili ispod njih. To su sredstva koja su ostala neutrošena.  
 Ono što želim napomenuti, je da je na području naše Županije u periodu od 2000. 
godine kroz razvoj financijskih instrumenata za potporu gospodarskih aktivnosti, kroz razna 
subvencioniranja kamata, plasirano 450.000.000,00 kuna. Prošle godine smo zaprimili u našoj 
Županiji 30-tak milijuna kuna zahtjeva za subvencioniranjem kamata malog i srednjeg 
poduzetništva. U suradnji s resornim Ministarstvom gospodarstva gdje u jednom projektu 
Ministarstvo financira 1%, mi 2%, u drugom projektu mi 2%, Ministarstvo 1%. Ono što veseli 
da svi ovi projekti, većina njih je bila odobrena i da se uredno vraćaju krediti, što nam svima 
skupa daje nadu i zadovoljstvo da je ovaj projekt i ovaj program dobar, neću reći za nekakav 
veliki razvoj, ali prije svega ono što nam zasigurno svima stalo, za opstanak svih tih malih i 
srednjih poduzeća na našem području. To je dobar projekt i sredstva su namijenjena i za ovu 
godinu. Mislim da nas očekuje potpisivanje aneksa ugovora koliko će sredstava biti, to su 
krediti koji su ispunili svoju svrhu i koje smo mi kroz proračun i potrošili. Sve ove daljnje 
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informacije vezane uz ove projekte koji su našom Županijskom razvojnom strategijom 
namijenjeni dobro su opisani u ovoj informaciji.  
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici Odbora žele javiti? Da li se predstavnici 
klubova članova žele javiti?  
 
 IVAN KNOK: Ono što svakako nije zadovoljavajuće, to su sredstva koja su prošle 
godine uložena u poduzetničke zone, ukupno 1.900.000,00 kuna svih ovih 11 zona, odnosno 
naša sredstva oko 190.000,00 kuna kojima smo pomogli kroz županiju. To je sigurno 
zabrinjavajuće obzirom da imamo 11 zona i da kroz proteklo razdoblje od 2004. preko 100 
milijuna kuna uloženo je u zone, ovo je premalo. Trebalo bi učiniti dodatni napor vezano za te 
zone, bez obzira što su neki projekti ili poduzetnici potpisali predugovore, to su četiri 
značajna projekta u Križevcima i Koprivnici, za ulaganja u zone i proizvodnju. Tu fali 
podataka za Koprivnički Ivanec, samo je načelno naznačeno, bilo bi dobro da smo dobili taj 
podatak malo detaljnije, obzirom da će ta zona biti vrlo aktivna i sigurno da o njoj treba šire 
potrebne stvari sagledati.  
 Kada govorimo o kreditiranju i potporama u projekte poduzetništva uočljivo je da je u 
2013. godini samo osam kredita odobreno na sufinanciranju kamata od 14.000,00 kuna, u 
odnosu na prijašnje projekte gdje je daleko više, gdje je ukupno 182 korisnika tih kredita i 
gdje postoji da su svi poslovno aktivni. Mislim da tu trebamo učiniti dodatni iskorak u 
suradnji s nadležnim ministarstvima da se  ti projekti još više podržavaju, pa makar i sa nekim 
drugim mjerama osim klasičnog kreditiranja. Ono što svakako zamjeram u ovom izvješću, 
podaci koje mi kao članovi skupštine nemamo, ti podaci nisu vidljivi, ne vide se u koje grane 
djelatnosti je ulagano u poduzetništvu, kad govorimo o ovim dijelovima gdje smo mi davali 
kredite, bilo bi dobro da su podaci vidljivi. Tada bi mogli razgovarati o tome da li su ulaganja 
u većinu proizvodnih djelatnosti, da li tu ima izvoznih programa, kakva je struktura 
poduzetništva, tu stoji 182 poduzetnika. Da li su to trgovačka društva, obrti ili zadruge? Tih 
nekoliko podataka bilo bi dobro da su naznačeni u ovim izvješćima, sigurno bi nam dobro 
došli, kao i koliko je broj novozaposlenih iz tih nekih naših mjera. Ova sugestija se odnosi na 
ono što predlažemo za sljedeće izvješće, da se dopuni ovim podacima. Kao Klub podržat 
ćemo ovu Informaciju. 
 
 PREDSJEDNIK: Otvaram raspravu. 
 
 TOMISLAV IVANEK: Program Konkurentno gospodarstvo, govorim kao član 
Skupštine, ne kao predsjednik Odbora za gospodarski razvoj. Materijali su vrlo dobri. 
Gospodin Knok me potaknuo da se javim, koji kaže 1,9 milijun kuna je malo. Malo je i to 
koliko tvrtki se javilo da u tim poduzetničkim zonama nešto gradi. Možda bi bilo dobro da 
otvorimo jednu raspravu da li je sistem poduzetničkih zona održiv i dobar koncept za daljnji 
razvoj gospodarstva u Hrvatskoj, a ne da li je ovih 1,9 milijun dovoljno. Kad smo kod analize 
ovog materijala, ono što se mora pohvaliti to je da od 182 kredita, mislim da ih je šest 
zatražilo godinu dana prolongacije plaćanja, to znači da netko tko je te kredite davao da je 
izuzetno dobro odlučivao. Ono što bih još htio reći, ovdje ste vidjeli puno različitih kriterija za 
dobivanje kredita. Nažalost, moramo govoriti o nečemu, reći ću, o čemu se mora govoriti. Mi 
moramo naći način  kreditiranja firme koje više ne govore o konkurentnosti, nego govore 
kako da se održe i kako da održe ovaj nivo zapošljavanja. Nažalost, Županija, jedinice lokalne 
samouprave ne mogu puno tu napraviti. Ovo je mjesto s kojeg se mora dati glas da netko 
iznad nas, a to je Vlada, čuje da su ovo problemi koji se na ovom nivou ne mogu riješiti. 
Znači, moramo osmisliti nekakvu strategiju da sve ove tvrtke, a naravno, svi ste čuli o 
predstečajevima i stečajevima, koje su do sada dobro radile, nekako pomognemo, nañimo 
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način da i one ne otiñu, ne zatvore se i smanje broj zaposlenosti. O tome treba raspravljati. Tu 
su i saborski zastupnici pa neka takvo pitanje u Saboru i pred Vladom iznesu. 
 
 DARKO SOBOTA: Gospodinu Knoku pojašnjenje, Ministarstvo gospodarstva 
propisuje pravila igre i oni daju konačnu odluku preko svojeg predstavnika u Povjerenstvo. 
Oni su točno propisali tko je to, za koje namjene i tko može dobiti. Uglavnom se radi o svemu 
onome što ste vi ovdje nabrojili. Takve reference ta poduzeća imaju. Možemo to dati za iduću 
sjednicu u pisanom obliku. O zonama nećemo, volio bi da i mi možemo dati više za zone. 
Napomenuo sam i piše tu, bez države i pomoći države ni jedna zona, barem u manjim 
sredinama se ne bi napravila. Ima dobrih primjera, to znate.  
 
 PREDSJEDNIK: Dajem predloženu Informaciju na glasovanje. 
 
 Županijska skupština jednoglasno sa (35 glasova „za“) donosi 
 

Z A K L J U Č A K 
o prihvaćanju Informacije o provoñenju mjera prema  

Programu „Konkurentno gospodarstvo“ 
 

 Zaključak i Informacija prilažu se zapisniku i čine njegov sastavni dio. 
 

Točka 8. 
 
 PREDSJEDNIK: Izvješće smo primili. Raspravu je proveo Odbor za gospodarski 
razvoj i  podržao prijedlog.  
 Obrazloženje daje zamjenik župana Darko Sobota. 
 
 DARKO SOBOTA: Izdvojio bih dvije stvari, posebice ovu financijsku potporu koja je 
išla za kotlovske sustave i solarne sustave, s time da moram reći da je novina da će uskoro biti 
raspisan i javni poziv za neke nove mjere. Radi se o tome da ćemo sufinancirati plastičnu 
stolariju. To je ono gdje će i Vlada sudjelovati. Za solarne sustave mislim da moramo 
potpisati aneks ugovora za dodatna sredstva. Kod ostalih, a čini mi se najbitnija stvar je da je 
izrañen Program energetske učinkovitosti u neposrednoj potrošnji energije. Poduzeće koje je 
izradilo ovaj program napravit će u Županiji aplikaciju ovog projekta gdje, uz našu potvrdnu 
suglasnost  biti će dodijeljen svima vama na jednoj od sljedećih sjednica pa ćemo se i o tom 
materijalu više pozabaviti, jer je on najbitniji dokument u našoj Županiji.  
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici odbora žele javiti? Da li se predstavnici 
klubova članova žele javiti?  
 
 MARINKO BAGARIĆ: Čitajući ovaj materijal, ne mogu se oteti dojmu da smo na 
ovom planu još vrlo slabi i neorganizirani, kao i u drugim djelatnostima u društvu, a koje su 
posljedica općeg stanja i neefikasnosti društva. Ovaj program održivog gospodarenja 
energijom upisuje se i kroz Proračun, provlači kroz četiri segmenta, dvije aktivnosti i dva 
tekuća projekta. Ni jedan od tih nije proveden u dovoljnoj mjeri da bi mogli reći da je 
gospodarenje energijom postavljeno kao jedan od prioritetnih ciljeva, a trebao bi biti s 
obzirom na vrijeme, na trenutak u kojem živimo. Koliko je ta djelatnost bitna u 
svakodnevnom životu, a koja se najbolje oslikava kroz troškove energije, ali i zaštitu 
čovjekove okoline i koja utječe na opću kvalitetu života.  
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 Pod aktivnošću sustavnog gospodarenja energijom u 2013. godini provedeno je svega 
četiri energetska pregleda i izdana certifikata, a do sada ih je ukupno osam. Pitanje je kada će 
se sve to uspjeti obaviti ako nastavimo ovakvim tempom? Kad govorimo o samom 
certificiranju zgrada onda treba reći da certifikat, iako je on zakonom propisan nije sam sebi 
svrha, nije važno samo dobiti certifikat i nalijepiti ga na fasadu, nego treba vidjeti ono što u 
njemu piše, odnosno sve mjere koje su napisane kako smanjiti potrošnju energije, a vidimo u 
svim ovim certifikatima da je potrošnja energije u zgradama vrlo velika. U tom dijelu treba 
malo poraditi. Ne vidi se kako se planira što po tom pitanju dalje raditi. Vidim da su sve ove 
certifikate izradile nekakve firme od kojih ni jedna nije iz naše Županije. Zanima me da li 
nitko iz ove županije ne može napraviti te certifikate?  
 Tekući projekt uspostave baze podataka u potrošnji energije u zgradarstvu kao 
donacija takoñer nije razvijan i proveden poželjnom dinamikom pa tako  izlazi iz tog projekta 
zbog, kako se navodi, neozbiljnosti pristupa tom projektu na lokalnoj razini. Tko je to 
neozbiljan? Tko to ne izvršava, da ga se malo pozove na red.  
 Tekući projekt poticanje energetske učinkovitosti u kućanstvu uz sufinanciranje do 
50% troškova projekta, grijanja i ugradnja solarnih kolektora, takoñer nije zaživio u punoj 
mjeri jer je u 2013. godini realizirano i iskorišteno sredstava za manje od 1/3 od predviñenog. 
Ne znam u čemu je problem, da li ljudi nemaju novaca, pa ni onih 50% što treba platiti. 
Začuñujuće malo. Ovo moje izlaganje nije napad ni rušenje ovog Izvješća, naš Klub će ga 
podržati, jer oslikava stanje koje je. Ubuduće bi u ovakvim izvješćima htio vidjeti više onoga 
što odreñuje, što mi to hoćemo, gdje smo danas, kakva je situacija, što je naš cilj, kako ga 
postići, koja nam sredstva trebaju, gdje ćemo ih naći i u kojem roku? To bi htio vidjeti u 
izvješću, toga nema. To je možda ono kad smo govorili o planu rada župana, možda takve 
stvari nedostaju. 
 
 PREDSDJEDNIK: Otvaram raspravu. 
  
 TOMISLAV IVANEK: Kad govorimo o energiji, vi ste bili ravnatelj Regionalne 
energetske agencije. Mene u cijeloj toj priči to dupliranje institucija u državi, na lokalnoj, 
državnoj, ne mogu to shvatiti. Imamo Regionalnu energetsku agenciju, koja bi, vjerojatno, 
trebala raditi nešto i sa energijom. Ni jedan certifikat nije napravila, ni jedan prijedlog nije 
napisala. Mi smo ugovorili s nekim Slovencima, izradu programa i plana, oni kasne, napokon 
su napravili, certificira neka tvrtka iz Zagreba, a mi imamo Regionalnu agenciju u Koprivnici. 
Ona nije za Županiju. Zašto nije? Jednostavno je dobivate novce i što dalje. Imamo instituciju 
koja se zove Energetska agencija i ne radi ništa.  Zašto ne radi ovo? Neka se registrira, ili 
neka je nema, pa ćemo sve ugovarati vani. Nešto i o ovim certifikatima i cijeloj ovoj priči 
koju imamo. Ne znam, da li je netko vidio certifikat kako izgleda. Stavite u neku klasu A, B, 
C, D, E, F i dade 12 mjera kako iz neke lošije klase se može dići u neku gornju klasu. Nešto 
se malo u tu energiju razumije, ali dozvoljavam da bilo koga pitate tko nema veze s energijom 
da će istih 12 ili 15 mjera nabrojiti, pojačana izolacija, promjena stolarije, fasada, krov itd. 
Mislim da smo tu pretjerali. To je postupak, opet, na nivou države i nije u jurisdikciji ove, jer 
se moramo pridržavati propisa koje je donijela država, ali opet radimo mistifikaciju od nečega 
što je jednostavno. Staviti deblju fasadu, stiropor, staviti izolirani pokrov, promijeniti 
stolariju, smanjiti pipe i imat ćete energetsku učinkovitost povećanu, pa ćete imati manju 
potrošnju. S druge strane, treba se formirati tzv. informacijski sustav gospodarenja, odnosno 
upravljanja energijom. Pazite što je problem, gospoña je na porodiljinom, u jedinici lokalne 
uprave i mi ne možemo informacijski sustav implementirati, da li je to normalno? Kakvo smo 
mi to društvo da zbog toga što je gospoña na porodiljinom sustav funkcionira sa 87 ili ne 
znam koliko posto. Ideja tog informacijskog sustava je da se vidi, nakon ovog certificiranja i 
primjenjivanja mjere koje su u certifikatu da vidimo da li smo zbilja doživjeli i napravili 
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uštedu ili ne. Sada to ne možemo napraviti. Ja to ne mogu razumjeti. Sve ove škole, jedinice, 
zgrade koje su u vlasništvu županije bi trebale sudjelovati u formiranju tog informacijskog 
sustava. S druge strane, znamo tko isporučuje račune za struju, za plin i znamo tko isporučuje 
za vodu. Idemo s tim isporučiteljima energenata o kojima razgovaramo popričati da možda te 
račune šalju jednoj osobi u Županiji ili Regionalnoj energetskoj agenciji. Imat ćemo 
informacijski sustav. Ovako informacijski sustav trebamo u svakoj općini, u svakoj školi, 
domu zdravlja i nekoga posebno angažirati da ne ukuca samo u program gdje ima nekakvo 
plaćanje, nego da to dostavi Županiji. Mislim da je važno razgovarati o nekakvim 
pojednostavljenim procedurama koje omogućuju efikasnost kompletne državne, lokalne, 
gradske, uprave. To je ono na što plediram i što bih molio i volio da ova Županijska skupština 
djeluje.  
 
 PREDSJEDNIK: Iz ovoga vidimo da ćemo plaćati plastičnu stolariju, ja kao šumar ne 
mogu to nikako prihvatiti, danas ima sasvim dovoljno kvalitetne drvene stolarije koja je puno 
prihvatljivija i s ekološkog i s bilo kojeg drugog gledišta, mislim da bi trebalo razmisliti da se 
sufinancira samo plastična stolarija.  
 Dajem ovo Izvješće na usvajanje.  
 
 Županijska skupština jednoglasno (35 glasova „za“) donosi  
 

Z A K L J U Č A K 
o usvajanju Izvješća o mjerama provoñenja Programa održivog  

gospodarenja energijom u 2013. godini 
 
 Zaključak i Izvješće prilažu se zapisniku i čine njegov sastavni dio.  
 

Točka 9. 
 
 PREDSJEDNIK: Izvješće smo primili. Raspravu je proveo Odbor za komunalne 
djelatnosti i podržao Izvješće.  
 Obrazloženje daje  zamjenik župana Darko Sobota. 
 
 DARKO SOBOTA: Osvrnut ću se na raspravu gospodina Bagarića. Bio je javni 
natječaj za sve tko se javio i tko je bio najpovoljniji dobio je posao. Razgovaramo i 
pregovaramo ne s regionalnim nego i s lokalnim institucijama koje se time bave, pa ćemo i po 
tome napraviti jedan iskorak i više, u skorije vrijeme. 
 Kad govorimo o vodnom gospodarstvu u zaključku pobrojani su silni kilometri i 
iznosi, bilo da se radi o magistralnoj vodovodnoj mreži ili odvodnji, odnosno kanalizacijskoj 
mreži na prostoru naše Županije. Ako ćemo to komentirati s jedne i druge strane, uvijek će 
biti onih koji su zadovoljni s time što se napravilo, bit će onih koji će reći da je malo. Osobno 
mislim da smo napravili poprilično i da su rezultati iz godine u godinu sve bolji i sve veći. 
Kad govorimo o kilometrima vodovodne mreže, kad govorimo o kilometrima kanalizacijske 
mreže, ali u konačnici i o kućanstvima koja se priključuju. Sigurno da je kanalizacijska mreža 
nešto manja, zbog toga što sve jedinice lokalne samouprave nemaju uvjete. Većina općina za 
priključak na zdravu i pitku vodu ima uvjete i zato su tu rezultati bolji i veći, a i u konačnici i 
jednostavnije i jeftinije je bilo te sustave napravit nego kanalizacijske sa pripadajućim 
pročistačima. Ono što želim istaknuti je vrijeme koje je pred nama i svima nama želim dati to 
na znanje, da pokušamo ostati na ovom području, pogotovo kad govorimo o reorganizaciji 
vodnog gospodarstva u jednom jedinstvenom stavu. Najavljena je reorganizacija vodnog 
gospodarstva po budućoj Odluci Vlade Republike Hrvatske s ukupno 21 uslužnim područjem 
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što se tiče voda. Na području naše županije imamo tri komunalna poduzeća. Po novom ustroju 
i novoj preporuci Vlade, trebali bi biti zajedno sa Bjelovarsko-bilogorskom županijom, ne 
samo kad govorimo o vodama nego i odvodnji. Moja pretpostavka je da bi mi tu izgubili 
centar i da bi Bjelovar bio centar tog jednog vodnog gospodarstava. 
 Što bi to značilo za sve nas, neću prejudicirati, osobno mislim da ni ova cijena vode 
ne bi bila ovakva kakva je, nego bi bila daleko veća, da ne govorimo o cijeni odvodnje tamo 
gdje je ona moguća. Bitno je reći da je taj prostor jednostavno neodrživ, on nije niti povezan 
niti u vodovodnoj mreži, a kamoli u kanalizacijskoj mreži. On kao takav ne može ni 
funkcionirati, tko god je to nacrtao da smo mi dvije županije sa jednim vodnim 
gospodarstvom na području ovog dijela sjeverozapadne Hrvatske. Imamo tu još jedan veći 
problem, to će pokazati vrijeme, radi se o aplikaciji za strukturne fondove EU i radi se o 
gotovom sustavu vodoopskrbe na području naše Županije koje su radile strane tvrtke koje su 
platile Hrvatske vode. Radi se o projektu preko 50 milijuna eura gdje je prihvatljiv iznos 
troškova 38 milijuna kuna, bez PDV-a i gdje su kompletno napravljeni papiri na nivou svih 
triju uslužnih područja koji bi trebali to provoditi. Ukoliko nam se ukinu uslužna područja i 
bude jedno na bjelovarskom dijelu, ovo sve pada u vodu. Na ovaj način i uz ovaj projekt mi bi 
završili kompletnu vodoopskrbu na području naše Županije. To je naš zajednički problem i tu 
trebamo imati zajednički stav.  
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici odbora žele javiti?  
 
 GORAN GREGUREK: Gospodin Sobota je dobro primijetio neke stvari. Mislim da je 
važno naglasiti, a koje stvari bi trebalo posebno raspraviti, budući je to vrlo važno. Studiju 
Master plana zdravstva mislim da su radili Francuzi, vjerojatno 100-200 tisuća eura. Ovu 
studiju reorganizacije vodnog gospodarstva su nam radili Nizozemci, vjerojatno opet nekih 
200 tisuća eura. Predlažem da, vezano za ovaj problem za financiranje stranaka, mogli bi dati 
nekome da se napravi studija. Imamo puno novaca, a izgleda da nemamo dovoljno pameti, 
ovdje je rečeno da ne vjerujemo niti u svoje vlastito zdravstvo ni liječnike.  
 Što se tiče same teme, osvrnut ću se na stranu 14. reorganizacija vodnog gospodarstva 
kako je ovdje predloženo je glupo. Mi moramo učiniti sve da se ta glupost ne dogodi, a 
pogotovo da ne zaživi. Nema ni jednog argumenta za to, bez obzira što oni tu navode u tim 
silnim studijama, skupo plaćenim, jer Nizozemac ne može znati bolje od nas što nama treba. 
Pokazali su to i ovdje je navedeno da svako okrupnjavanje ne mora nužno dovesti do 
smanjenja cijena usluga što je konačni cilj. Zašto bi to sve radili, ako grañani neće imati nižu 
cijenu. Pokazalo se da najveći gradovi koji imaju najveću potrošnju vode, time i odvodnje 
imaju najveću cijenu. Ja sam se s time bavio, usporeñivao. To ničem dobrom ne vodi. Mi smo 
se podijelili, u cijeloj Hrvatskoj nekakvih 150 komunalnih društava podijelilo se na dva dijela, 
potpuno bespotrebno. Ništa to neće riješiti. Mi smo 50 godina obavljali tu djelatnost i 
možemo efikasno i dalje obavljati. Stvar je granice priuštivosti. To je jedan od temeljnih 
principa kojim se uopće rukovode sve te studije, što je u redu, jer mora postojati nekakav 
kriterij. To je jedina granica o kojoj mi možemo razgovarati. Samo je pitanje hoće li 
komunalno poduzeće Križevci, Koprivnica i Đurñevac, moći se spustiti ispod granice 
priuštivosti. Ovo što oni predlažu nema šanse da se pustimo ispod tih granica. Znači, da će 
cijene vodnih usluga rasti. Spojiti dvije županije i osnovati jedno vodnogospodarsko područje, 
za to treba jedno pet godina.  
 Upuštamo se u nešto za što ne znamo kakav će biti kraj. Znam da ovo nije tema točke, 
ali morao sam o tome govoriti. Razgovarao sam i ostalim kolegama, a kao što vidite i mnogi 
načelnici općina i gradonačelnici su protiv toga. Uopće, osim same Vlade koja to predlaže, 
Hrvatskih voda i resornog Ministarstva nitko nije s time zadovoljan. Dodati ću još na temu 
reorganizacije vodnog gospodarstva što je rečeno. Ove vodne usluge, nažalost, nisu zaživjele, 
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nismo se uspjeli podijeliti s obzirom da je načelnik općine Kalnik  koji ima 3% udjela 
vlasništva podnio tužbu za pobijanje odluke Skupštine Komunalnog poduzeća Križevci, 
zaustavio je proces dijeljenja, s čime nismo zadovoljni, jer za posljedicu ima uskraćivanja 
sredstava Hrvatskih voda za ovu godinu. Znači, posljedice takvog rekao bih političkog 
egzibicionizma je ta da naše distributivno područje neće dobiti sredstva za ovu godinu. Ne 
znam što on može s ovih 3%, mi ćemo na Trgovačkom sudu taj proces dobiti, jer samo u dva 
slučaja se to može pobijati, prvi slučaj je da nije zakonito, drugi slučaj je da je protivno 
Društvenom ugovoru što je u skladu. Ne znam slučaj u Hrvatskoj da se to dogodilo. Netko će 
ovdje pretrpjeti štetu, što znači da će netko imati pravo na naknadu takve štete.  
 Vezano na uslužna područja samo da se podsjetimo da smo u 2011. godini donijeli 
Odluku o tri uslužna područja na našoj Županiji, ali to ništa ne vrijedi, jer kaže „Ministarstvo 
poljoprivrede i Hrvatske vode i stručne radne skupine pripremili su prijedlog Uredbe o 
uslužnim područjima. ……….“.  Dakle, prema tome, mi ovdje niti ne trebamo, rekli smo što 
smo mislili, ali to ništa ne znači.  
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici klubova članova žele javiti? 
 
 IVAN KNOK: Kada govorimo o ovom Izvješću svakako da je jedna od ovih tema 
upravo ovo što su prethodnici naglasili. U tom smislu bilo bi dobro dati truda, nevezano za 
ovo da Županija nema nadležnost da iskoordiniramo ovu cijelu priču da ne doñe do ovakvih 
nesrazmjera u odnosu na spajanje sa nekim. Sigurno da smo na ovom području kroz proteklo 
vrijeme stavili u funkcije sve ove tri tvrtke koje koliko, toliko dobro upravljaju sustavom 
voda. Ono što svakako, mi kao Županija bi si mogli dati dodatnog truda uz sve ove probleme 
koji su inače prisutni, jer smo u 2013. godini jako malo sredstava uložili u vodoopskrbnu 
mrežu, onih 5% je svega 627.000,00 kuna ili za odvodnju 488.000,00 kuna. U tih 
1.100.000,00 kuna koje smo iz proračuna pomagali jedinicama lokalne samouprave, kad 
vidimo koliko će još trebati izgraditi kilometara vodoopskrbnog sustava oko 409 km i oko 27 
km postojeće mreže, te još dosta izgraditi odvodnog sustava i pročistača, mislim da bi oko te 
teme morali, nevezano uz donijet program razvoja vodoopskrbe, poduzeti dodatne mjere jer 
na ovakav način, ako smo samo u 2013. izgradili 36 km a treba 409, znači trebat će nam 
desetak godina. Kada govorimo o tome onda u svim segmentima trebamo tu priču ubrzati. 
Smatram da bi ovdje trebali dodatno poduzeti mjere vezano za vodoopskrbu i odvodnju. U 
tom smislu, imamo li te informacije kako će se brzo vodoopskrba realizirati u odnosu na ono 
što je donijeto i što planiramo da će biti? Da li je to nekoliko godina ili će to biti brže? 
 
 PREDSJEDNIK: Otvaram raspravu. 
 
 DARKO SOBOTA: Zato je napisan EU projekt, kojega bi sada, ti koji su dali 
sredstva, ruše ga na način spajanja. EU projekt je gotov i on čeka. Hrvatske vode se trebaju 
dogovoriti na koji način će one biti provedene u djelo, aplicirani i proveden natječaj. S time bi 
bili gotovi. Što se tiče kad ćemo završiti to. To teško tko može reći. Ovi projekti koji se na 
području grada Đurñevca grade to su sve projekti koji su potpisani prije dvije godine sa 
Hrvatskim vodama. Sve malo bolje, s više sredstava jedinice lokalne samouprave su gotove s 
vodoopskrbom na svojim područjima. Nama su najveći problemi u najruralnijim dijelovima 
gdje su općine s puno naselja, velikih površina i s malim prihodima. Tu bez pomoći EU, mi 
kao Županija, teško ćemo moći sami nešto napraviti.  
 
 PREDSJEDNIK: Dajem Izvješće na glasovanje. 
 
 Županijska skupština jednoglasno (33 glasa „za“) donosi 
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Z A K L J U Č A K 

o usvajanju Izvješća o provoñenju mjera prema Programu 
 „Vodno gospodarstvo“ 

 
 Zaključak i Izvješće prilažu se zapisniku i čine njegov sastavni dio. 
 

Točka 10. 
 
 PREDSJEDNIK: Izvješće smo primili. Raspravu je proveo Odbor za poljoprivredu, 
ruralni razvoj i turizam te predložio zaključak koji vam je podijeljen prije sjednice.  
 Obrazloženje daje  zamjenik župana Darko Sobota. 
 
 DARKO SOBOTA: Iz svih ovih mjera ono što najviše bode u oči su dvije činjenice. 
Onaj napredak, posebice koji je vezan uz poljoprivredu su naše subvencije, nedostatak 
sredstava planiranih za osiguranje usjeva. To je ono što veseli. Iako, znamo da je većina tog 
osiguranja upravo zbog nekih drugih krivica, ne samo elementarnih  nepogoda. U nekoliko 
ovih mjera imali smo vrlo slab ili čak nikakva iskorištenja sredstava. Upravni odjel za 
gospodarstvo i poljoprivredu ima zadatak da to sve obuhvati i da napravimo odreñene nove 
programe sa novim pravilnicima o raspodjeli tih sredstava. Očito je da su ulaganja u nekim 
mjerama nikakva i mislim da ih kao takove, ne moramo niti imati u našem proračunu, ili 
negdje povećati ili otvoriti neke nove stavke. Držim da će kod novog rebalansa Proračuna biti 
malo više objašnjenja i nekih novih ideja. Svakako da od resornog Odbora očekujemo njihove 
prijedloge koje su oni već dali, koji prihvaćaju ovakvo izvješće, ali su dali i prijedloge da se ta 
sredstva raspodjele i usmjere konkretno na neke nove mjere.  
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici Odbora žele javiti? Da li se predstavnici 
klubova članova žele javiti?   
 
 ANTUN BRATANOVIĆ: Odbor je izrazio nezadovoljstvo trošenjem sredstava i to 
očito ove 2014. godine očekujemo da se dinamikom prate pojedine pozicije i da se u tijeku 
godine te pozicije pokušaju usmjeravati za druge namjene, ako se pojedine pozicije ne koriste. 
Mislim da ovom Izvješću koje smo dobili obvezno treba dodati, jer smo tako zaključili i na 
Odboru da se treba tijekom ove godine uvesti sufinanciranje tečajeva za certifikate o nabavi 
zaštitnih sredstava za poljoprivrednike. Ne za sve kupce, to očito Županija ne bi mogla. 
Nemojte zaboraviti da nas u narednih mjesec dana okupite na jedan sastanak o poljoprivredi 
kako bi o nekim problemima, a onda i prijedlozima, mogli raspravljati. 
 
 PREDSJEDNIK: Otvaram raspravu za članice i članove. 
 
 ZLATKO DELIMAR: Iz ovog Izvješća može se iščitati da je najveći dio sredstava za 
ruralni razvoj proveden kroz subvencionirane kamate na kredite kod komercijalnih banaka, 
što treba djelomično pohvaliti, ali isto tako, mi laburisti smatramo da to nije dovoljno. 
Sredstva grañana Županije trebalo bi usmjeriti natrag prema njima, te na taj način osmisliti 
novu strategiju razvoja ruralnih područja, jer ova dosadašnja, očito, ne donosi prihvatljive 
rezultate. Zašto to govorim? Iz jednostavnog razloga što ponuñači iz okolnih županija na 
području naše Županije plasiraju svoje proizvode, time ostvaruju značajne prihode, a naših 
proizvoñača nema, ili ih ima vrlo malo. Trebamo se pitati zašto je to tako. Vjerojatno druge 
županije na kvalitetniji način pomažu svoje poljoprivredne proizvoñače, možda većim 
subvencijama, stručno savjetodavnom pomoći. Nadalje, način prehrane kod stanovništva se 
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mijenja i te trendove treba pratiti županija sa primjerenim subvencijama tih vrsta proizvoda. 
Količina uvezene hrane, od kada smo ušli u Europsku uniju, povećala se za 60%, što pokazuje 
da potrošača ima, ali na tržište treba staviti robu koja se traži. Tu šansu vidimo u našoj 
Županiji. Kad doñete u trgovačke centre, najprije vam se nudi voće i povrće koje najčešće nije 
ni iz Hrvatske, a kamoli iz naše Županije, pa je tako vlasnik najvećeg trgovačkog lanca iz 
naše Županije, a proizvodi hranu na području Virovitičko-podravske županije. Ne znam zašto 
je to tako, ali znam da je još jedna poljoprivredna investicija otišla na drugo područje. 
 Mi laburisti zalažemo se da stanovništvo u ruralnim područjima, a naročito mlade, 
treba ohrabrivati i poticati na proizvodnju takvih poljoprivrednih kultura. Znamo da Županija 
izdašna sredstva daje na medijsku promidžbu, gdje se uglavnom može čuti županov glas ili 
njegovih pomoćnika, a ne sjećam se kad je umjesto župana pod promidžbom govorio uspješni 
poljoprivrednik koji bi pričao o svojim iskustvima. Rijetko kad smo imali priliku čuti 
stručnjake iz stručnih i savjetodavnih službi.  
 Isto tako postoji problem sa kvalitetnim skladištenjem proizvedene hrane i 
realizacijom prodaje, za što bi trebalo osmisliti model profitabilnosti takvih objekata, kao što 
je hladnjača i veletržnica. Na stranicama Koprivničko-križevačke županije objavljen je javni 
poziv, natječaj, ne samo za izvoñenje kapitalnog projekta K-100048, Poticanje, izgradnja 
skladišnih prostora, hladnjača, aukcijskih dvorana i sličnih objekata u jedinicama lokalne 
samouprave, već i za druge kapitalne projekte, ali postoji problem što je to objavljeno samo 
na stranicama Županije, a to je većini stanovništva ruralnog područja nedostupno zbog slabe 
posjećenosti tim stranicama. Mišljenja sam da bi trebalo neposrednog poljoprivrednog 
proizvoñača informirati na druge načine, a tu uključiti jedinicu lokalne samouprave, 
poljoprivredne agencije, stručne savjetodavne službe, ne samo stranice Koprivničko-
križevačke županije. Primjerice, Županijski glasnik nije dostupan po svim jedinicama lokalne 
samouprave, a ako jest nije dostupan poljoprivredniku. Prvenstveno tu presudnu ulogu morala 
bi odigrati županijska ustanova PORA, a zatim i ostale institucije i agencije koje se bave 
poljoprivredom, koji bi nudili pomoć kod zainteresiranih poljoprivrednika za pojedine 
investicije i ulaganja. Takoñer, brojne poljoprivredne agencije, stručne savjetodavne službe 
koje stoje na raspolaganju poljoprivrednom proizvoñaču. Trebalo bi pružiti pomoć na terenu, 
ne samo čekati da im se jave zainteresirani proizvoñači, pa se čudimo zašto nitko ne investira. 
Ako pogledamo posjećenost stranica Koprivničko-križevačke županije, javnih poziva i 
natječaja, mišljenja sam da je to premalo. Primjer, Javni poziv za prijavu polaznika na stručno 
osposobljavanje bez zasnivanja radnog odnosa u upravna tijela Koprivničko-križevačke 
županije objavljeno 3. veljače 2014. pregledano je 523 puta. Drugi primjer, Javni poziv za 
kapitalni projekt K-100013, Izgradnja komunalne vodne infrastrukture, sufinanciranjem 5% 
vrijednosti radova po situaciji za magistralne vodoopskrbne sustave i objekte na magistralnom 
vodoopskrbnom  sustavu za jedinice lokalne samouprave, …… na području Koprivničko-
križevačke županije u 2014. objavljeno 4. veljače 2014. pregledano 102 puta. To dovoljno 
govori koliko je zainteresiranost i mogućnost pregleda stranica Koprivničko-križevačke 
županije.  
 Takoñer, mi laburisti zalagat ćemo se za model socijalnog poduzetništva u 
poljoprivredi, model sličan zadrugama, jer mišljenja samo da proizvoñači odreñenog artikla 
imaju veću šansu ako se ujedine te zajedno nastupaju i prezentiraju, a zatim i prodaju. Tu 
jedino sistem zadruga ima perspektivu.  
 Iako smo Županija bogata vodom, trpimo velike gubitke i štete prouzročene sušom u 
sušnom razdoblju. Stoga smo mišljenja da bi se trebalo, ozbiljno, pozabaviti izradom 
adekvatnog i svrsishodnog plana navodnjava da nam se ne dogaña da moramo proglasiti 
elementarne nepogode izazvane sušom.  
 Ovdje vidimo velike mogućnosti izvlačenja sredstava iz EU fondova upravo ovdje, 
kao pomoć poljoprivrednicima, trebale bi preuzeti obvezu navedene brojne poljoprivredne 



 36

agencije, stručne savjetodavne službe, jer rijetko koji poljoprivrednik može samostalno 
napraviti projekt za prijavu u postupak za EU fondove, iako je iskazana želja i volja, ali ne 
nailaze na potrebnu podršku. 
 Gospodine Župane, nudili ste pomoć ministru poljoprivrede u izradi projekta za EU 
fondove, ponudite pomoć poljoprivrednom proizvoñaču u vlastitoj Županiji.  
 
 PREDSJEDNIK: Molim gospodina Sobotu da se očituje o navodima gospodina 
Delimara. 
 
 DARKO SOBOTA: Gospodine Delimar vi ste se danas dobro pripremili da 
predstavite sebe i svoju stranku, ja to poštivam. Sve ovo što ste vi izrekli, s ničim se ja ne 
slažem, to je moje mišljenje i držim da je ovo bilo samo tako da se predstavite. Niz netočnih 
stvari ste rekli, to su samo vaše pretpostavke, one mogu biti takve ili ne moraju. Hoće li netko 
čitati stranice ili neće, znam da pola jedinica lokalne samouprave prenosi informacije naše 
Županije, pogotovo što se tiče natječaja i javnih poziva. Svi ti natječaji objavljeni su u 
tiskovinama, što je i zakonska regulativa. Kad govorite o elementarnim nepogodama trebali bi 
znati da su čelnici jedinica lokalne samouprave najodgovorniji da kroz svoja povjerenstva na 
temelju njihovih zahtjeva može župan kroz Županijsko povjerenstvo proglasiti elementarne 
nepogode. Niz takvih vaših pretpostavki, gdje moram reći da se gotovo s ničim ne slažem. 
Kad govorite o susjednim županijama koje bi nama, kao, trebala biti primjer, nisam siguran da 
su neke, u tom segmentu, bolje od nas. Što se tiče kredita, mi smo jedina Županija u 
okruženju koja je kredit vratila Ministarstvu poljoprivrede u iznosu od 6.900.000,00 kuna. 
Imamo vani još tri, jedan je na naplati, ali su banke preuzele naplatu kredita.  
 
 PREDSJEDNIK: Dajem Izvješće na glasovanje. 
 
 Županijska skupština jednoglasno (32 glasa „za“) donosi  

 
Z A K L J U Č A K 

o prihvaćanju Izvješća o ruralnom razvoju na području Koprivničko-križevačke županije 
 u 2013. godini 

 
  Zaključak i  Izvješće prilažu se zapisniku i čine njegov sastavni dio. 
 

Točka 11. 
 
    PREDSJEDNIK: Informaciju smo primili. Raspravu je proveo Odbor za zdravstvo i 
socijalnu skrb  i podržao Informaciju.  
 Obrazloženje može dati zamjenik župana Ivan Pal.  
 Da li se predstavnici odbora žele javiti? Da li se predstavnici klubova članova žele 
javiti? Otvaram raspravu. Dajem Informaciju na usvajanje. 
 
 Županijska skupština jednoglasno (32 glasa „za“) donosi  
  

Z A K L J U Č A K 
o prihvaćanju Informacije o odobravanju pomoći za podmirenje 

 troškova ogrijeva u 2013. godini 
 
 Zaključak i Informacija prilažu se zapisniku i čine njegov sastavni dio. 
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Točka 12. 
 
 PREDSJEDNIK: Izvješće  smo primili. Raspravu je proveo Odbor za zdravstvo  i 
socijalnu skrb  i podržao Izvješće.  
 Obrazloženje daje predstojnica Djelatnosti za patologiju doktorica Elizabeta Horvatić.  
 
 ELIZABETA HORVATIĆ: Novim Pravilnikom o načinu pregleda umrlih, te 
utvrñivanja vremena i uzroka smrti u nadležnosti Županijske skupštine je i imenovanje 
Povjerenstva za nadzor nad radom mrtvozornika. Člankom 189. Zakona o zdravstvenoj zaštiti 
propisano je da se za svaku umrlu osobu utvrñuje vrijeme i uzrok smrti, a utvrñuje ih doktor 
medicine. Iznimno, to može utvrditi i drugi osposobljeni zdravstveni radnik na način da se 
dopusnica mora tražiti od Ministarstva zdravlja. Stoga je ovo Povjerenstvo zatražilo 
suglasnost od Ministarstva zdravlja za produljene mrtvozorničkog rada za Sabol Hrvoja i 
Friščić Zlatka koji taj posao, vrlo savjesno i vrlo stručno obavljaju. Zainteresiranih liječnika 
za ovu djelatnost, nažalost, nema.  
 Županijska skupština Koprivničko-križevačke županije na prijedlog općinskih 
odnosno gradskih vijeća imenovala je u 2013. godini ukupno 47 mrtvozornika, od kojih je 
samo njih 28 obavljalo poslove mrtvozorenja. Imenovanjem je utvrñena naknada za pregled 
umrle osobe, možda je to jedan od razloga, za trošak prijevoza mrtvozornika što ukupno 
iznosi 310 kuna bruto po pregledu. U Proračunu Koprivničko-križevačke županije u 2013. 
godini za rad mrtvozorničke službe osigurano je ukupno 305.000,00 kuna. Prema 
očevidnicima na području Koprivničko-križevačke županije u 2013. godini obavljeno je 762 
pregleda osoba umrlih izvan bolnice. Mrtvozornici kada je uzrok smrti bio nepoznat ili su 
sumnjali na nasilnu smrt, tijela umrlih osoba uputili su na obdukciju. Prošle godine na 
obdukciju su mrtvozornici uputili 13 umrlih osoba. U privitku ovog Izvješća je ukupan broj 
umrlih i obduciranih za 2013. godinu po bolničkim odjelima. Po broju umrlih, odnosno 
obduciranih vodi interni odjel, zatim jedinica intenzivnog liječenja te hitni bolnički odjel.  
 Povjerenstvo je prikupilo i pregledalo zadnjeg dana 2013. godine, zaključilo 
očevidnike svih mrtvozornika koji su u tijeku godine obavljali preglede osoba umrlih izvan 
zdravstvene ustanove.  
 U svojstvu predsjednice Povjerenstva za mrtvozorenje Koprivničko-križevačke 
županije koristim priliku da se pročelnici za zdravstvo gospoñi Branki Cuki i njezinim 
suradnicima zahvalim na pruženoj pomoći i svim aktivnostima vezanim za rad ovog 
Povjerenstva. 
 
 PREDSJEDNIK: Da li se predstavnici odbora žele javiti? Da li se predstavnici 
klubova članova žele javiti? Otvaram raspravu. 
 Dajem Izvješće na glasovanje. 
 
 Županijska skupština jednoglasno (32 glas „za“) donosi  
  

Z A K L J U Č A K  
o prihvaćanju Izvješća o obavljenim obdukcijama i radu 

 mrtvozorničke službe za  2013. godinu 
 

 Zaključak i Izvješće prilažu se zapisniku i čine njegov sastavni dio.  
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Točka 13. 
 
   PREDSJEDNIK: Pozivam Župana da nas informira o donesenim rješenjima o 
imenovanjima pročelnika/pročelnica upravnih tijela Koprivničko-križevačke županije. 
 
 DARKO KOREN: U ovom procesu reorganizacije o kojem sam već govorio, bitan 
moment je poslagivanje pročelničkog dijela kadrovske strukture.  
Donijeli smo Odluku o novim upravnim tijelima. Sukladno našim aktima proveli smo 
natječajnu proceduru za imenovanje pročelnika.  
 Imenovali smo šest pročelnika upravnih odjela i pročelnicu Službe za unutarnju 
reviziju.  
 Za pročelnicu Upravnog odjela za poslove Županijske skupštine, župana i opće 
poslove imenovana je gospoña Marina Horvat Pavlic, dipl.pravnica.  
 Za pročelnicu Upravnog odjela za financije, proračun i javnu nabavu imenovana je mr. 
sc. Robertina Zdjelar.  
 Pročelnikom Upravnog odjela za gospodarstvo, komunalne djelatnosti, poljoprivredu i 
meñunarodnu suradnju imenovan je gospodin Marijan Štimac, dipl.oec. On je tu dužnost 
obavljao i do sada, osim što smo pridodali poslove Odsjeka za poljoprivredu i Odsjeka za 
meñunarodnu suradnju. 
 Pročelnikom Upravnog odjela za prostorno ureñenje, gradnju, zaštitu okoliša i zaštitu 
prirode imenovan je gospodin Dražen Kozjak, dipl.ing. grañevinarstva, koji je to i do sada 
radio. 
 Pročelnicom Upravnog odjela za zdravstveno-socijalne djelatnosti imenovana je 
Željka Koluder-Vlahinja. Ona je jedino novo lice. 
 Pročelnicom Upravnog odjela za obrazovanje, kulturu, znanost, sport i nacionalne 
manjine imenovana je gospoña Branka Cuki dipl.politolog.  
 Pročelnicom Službe za unutarnju reviziju imenovana je Ljubica Belobrk-Flamaceta, 
dipl.iur., koja je taj posao obavljala i do sada. 
 Mogu reći da nismo imali nekih velikih dilema, uglavnom svi kandidati koji su i do 
sada obavljali svoje funkcije, javili su se  na natječaj, a svi oni ozbiljni protukandidati su 
mogli sami zaključiti da je u jednoj mjeri taj natječaj i forma, moramo to reći. U dva odjela 
smo imali dvije kandidatkinje, gospoña Cuki se javila na natječaj i u Upravnom odjelu za 
zdravstvo i Upravnom odjelu za obrazovanje. Obzirom na te okolnosti koje smo imali u 
Upravnom odjelu za obrazovanje i činjenice da pročelnik koji je taj posao obavljao do sada, 
po našem mišljenju taj posao nije radio na zadovoljavajući način, tu smo odlučili napraviti 
promjenu. Odlučili smo da taj posao povjerimo gospoñi Branki Cuki koja je to radila i prije 
do 2006. kada je taj odjel bio objedinjen. Ima iskustva u tome i mislim da ona to, objektivno, 
može raditi najkvalitetnije od svih mogućih ponuda i formalnih i neformalnih. Samim time 
ostao je prostor u Upravnom odjelu za zdravstveno-socijalne djelatnosti i tu je jedini kandidat 
bila gospoña Željka Koluder Vlahinja. Gospoña Koluder Vlahinja bila je ravnateljica 
Obiteljskog centra i mislim da je u tom segmentu zdravstvene i socijalne politike vrlo 
kompetentna, stručna i kvalitetna osoba. Odluka je da joj se pruži prilika da to i dokaže. 
  Mislim da mogu u ime svih vas čestitati imenovanim pročelnicama i pročelnicima i 
poželjeti im puno uspjeha u radu, na dobrobit naše Koprivničko-križevačke županije.   

   
 PREDSJEDNIK: Ovo je samo informacija koja se prima na znanje. 

 
Točka 14. 

 
 PREDSJEDNIK: Otvaram raspravu pod točkom „Pitanja i prijedlozi članova“. 
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 TOMISLAV BABIĆ: Prema našim saznanjima liječnici opće medicine više ne rade u 
dežurstvima vikendom i blagdanima u Koprivnici, tako da stanovnici nemaju osiguranu 
primarnu zdravstvenu zaštitu. Zanima me da li je Županija kao koncesionar pokušala utjecati i 
da li se tu može nešto poduzeti da se s time nastavi?  
 Drugo pitanje, zbrinjavanje pacijenata sa srčanim udarom koje se u vrijeme kada je 
ravnatelj Zavoda za hitnu medicinu bio gospodin Vuljak, provodilo na način kako je 
propisano Nacionalnim smjernicama, znači pacijenti su se direktno sa srčanim udarom vozili 
u KBC Dubrava i tamo bili zbrinuti jer jedino tamo i mogu biti zbrinuti. Za to su nabavljeni i 
komunikacijski ureñaji koji iz samog vozila šalju informacije o pacijentu u KBC Dubrava da 
bi se tamo doktori mogli pripremiti. Navodno da to više nije tako, nego se pacijenti prvo voze 
u Koprivnicu, pa iz Koprivnice u Zagreb. Zanima me zašto je tome tako? 
 
 MARINKO BAGARIĆ: Ovo je više kao prijedlog. U kojoj se situaciji nañu odreñene 
kategorije pacijenata, radi se o nepokretnim i palijativnim pacijentima, ako nema indikacije za 
prijam bolesnika u bolnicu, bolesnik se vraća kući. U tom slučaju, s obzirom na nepokretnost 
treba biti prevezen sanitetom, a tad se baš dogodi da saniteta nema. Gdje su definirani vrijeme 
i dani kad sanitet vozi? Tu onda postaje problem.  
 
 ZLATKO DELIMAR: Na prošloj sjednici postavio sam tri pitanja na koja sam dobio 
pisani odgovor. Odgovorima sam zadovoljan, pogotovo pročelnice Branke Cuki koja je 
iscrpno i realno odgovorila na pitanje o osnivanju i djelovanju Socijalnog savjeta. 
 Dakle Županija ima nekakav socijalni plan, ali on nije donijet sukladno zakonskoj 
odredbi. Pored toga taj plan se ne provodi i neće ga se moći provesti jer nema novaca, ali nije 
došlo do revizije plana sukladno realnosti. Znači, nešto imamo, ali to u stvari nije to, ali 
kažemo da je.  
 Što se tiče odgovora gospodina Župana, o transparentnosti Županije, zadovoljan sam 
jer sam tako nešto i očekivao, na taj način, prihvaćam odgovor. 
 No, meñutim, odgovorom gospodina Jozinovića, opet, nisam zadovoljan, opet 
povlačim to pitanje, nisam dobio odgovor na postavljeno pitanje, već sasvim nešto sasvim 
drugo. Stoga opet postavljam pitanje, ne znam da li postavljam pitanje na pogrešan način, da 
li vi pogrešno tumačite, ili ne želite odgovoriti, mislim da druge opcije nema. Ono što ste 
izrekli, ne možete opovrgnuti jer to postoji na tonskoj snimci zapisa.  
 Ponovit ću pitanje. Na 4. sjednici Županijske skupštine održanoj 26. rujna 2013. 
godine, pod točkom 16. te 16.1. gospodin Jozinović, direktor Regionalnog centra za 
gospodarenje otpadom „Piškornica“ u svom izvješću o radu za 2012. godinu spominje kredit, 
zajam, u iznosu od 9 do 10 milijuna kuna. To je moguće provjeriti na audio-video zapisu 
(vrijeme na zapisu 2 sata i 20 minuta).  
 Zanima nas koji je to kredit ili zajam, jer u Izvješću se to nigdje ne spominje. Četvrti 
put postavljam to pitanje. 
  
 IVAN PAL: Gospodinu Delimaru, ne znam tko vas je uputio na ovakvo sročeno 
pitanje, ali očito vi niste pročitali taj dokument. Da ste ga pročitali ne bi ovako postavili 
pitanje.  
 Prvo, ne stoji ovo, jer „nema dokumenta“, on može biti lošiji ili bolji, ali postoji. 
Molim vas da nam dadete konkretne primjedbe na taj dokument, a ne paušalno. Ja tvrdim da 
je dobar, a vi tvrdite da nije dobar. Molim vas da za iduću sjednicu Skupštine pripremite 
konkretna pitanja i konkretne prijedloge i konkretno da nas uputite na stavke koje predlažete 
da promijenimo. Nema dokumenta koji je nepromjenjiv.  
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 Što se tiče nevoženja infarkta, imam neke informacije o tome. Predlažem da se 
gospodinu ravnatelju Devčiću i Upravnom vijeću Zavoda za hitnu medicinu pismeno uputi 
upit, ja ću to tehnički riješiti, pa ću vam drugi puta odgovoriti, jer zbilja, kao profesor 
tjelesnog, teško mogu odgovoriti koji infarkt se treba i kad voziti u Zagreb ili negdje drugdje.  
 Što se tiče dežurstva po punktu, radi se o tome da se na natječaj HZZO   nije javio niti 
jedan koncesionar. Dom zdravlja Koprivničko-križevačke županije izrazio je svoju namjeru 
javljanja na taj natječaj, no, meñutim Dom zdravlja sa svoja četiri tima, koja ima, ne može to 
pokriti. Potpuno kriva predodžba stoji u široj javnosti, možda ni mi nismo dovoljno 
informirani, da Županija ima nadležnosti nad koncesionarima. Županija nema nadležnosti, 
Županija je dodijelila koncesije koje su u mreži predviñene, no, nadležnost nad 
koncesionarima u principu ima HZZO. HZZO je predvidio plaćanje troška po punktu, 
koncesionari time nisu zadovoljni i nije se niti jedan koncesionar u našoj Županiji javio na taj 
natječaj HZZO-a. Dakle, želio se javiti Dom zdravlja, ali Dom zdravlja se ne može javiti sa 
četiri tima, jer to ne može pokriti. To znači da bi svi liječnici koji su zaposleni u Domu 
zdravlja trebali raditi praktično svaku subotu i nedjelju. To je tehnički nemoguće. Postavlja se 
pitanje, tu smo sada na onoj prvoj točki, gdje je novac u sustavu, u primarnoj ili sekundarnoj 
zdravstvenoj zaštiti. Krivo podijeljena sredstva. Koncesionarima je dobro ovako. Bio sam na 
Savjetu za zdravlje, imali smo predstavnike koncesionara, predstavnike Zavoda za hitnu, 
znate koju riječ niti jedanput nisam čuo, riječ pacijent.  
 
 TOMISLAV BABIĆ: Nisam zadovoljan ovim odgovorom, zato jer je Županija 
nadležna za organiziranje primarne zdravstvene zaštite. 
 
 IVAN PAL: Odgovorit ću vam, Županija je nadležna za dodjeljivanje koncesija, to je 
jedno. Drugo, organizacija primarne zdravstvene zaštite vezana uz ugovor o koncesiji gdje se 
usluga plaća prema ugovoru s HZZO-om. Županija nema mehanizam natjerati nekoga da se 
javi na nešto za što kaže da mu je neisplativo. Dakle, koncesionari kažu da im je neisplativo, 
postoji ideja u glavama koncesionara da Županija izdvoji sredstva i posebno plati. To ne može 
ići, jer je to predviñeno plaćanjem iz proračuna HZZO-a. Kad HZZO to ne bi imao onda 
bismo mi platili tu uslugu. Tako dugo dok HZZO ima obvezu plaćanja te usluge, to je pitanje 
za HZZO i koncesionare, a ne za Županiju. Kriva je predodžba o tome tko što radi u 
primarnoj zdravstvenoj zaštiti. Dobiti ćete pisani odgovor. 
  
 PREDSJEDNIK: Ovime završavam današnju sjednicu.  
 
 Dovršeno u 20,30 sati.  
 
 
ZAPISNIK SASTAVILA:           PREDSJEDNIK: 
      Sanja Dreven          Damir Felak, dipl. ing. 
 
   
 
 
  
  
 


